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Από το υπ’ αριθ. 3/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 73/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση υποβολής πρότασης για τον σχεδιασμό την 
υλοποίηση και παρακολούθηση του Πρότυπου Καινοτόμου 
Σχεδίου Ανάπτυξης «Βιομηχανικός Σχεδιασμός & 
Καινοτόμες Δράσεις προς την Ολοκληρωμένη Ανάπτυξη της 
Ημαθίας (ΒΙ.Σ.Κ.ΟΛ.ΑΝ.)». 

 
       Σήμερα 29 Ιανουαρίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 25-1-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στην Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 95 & 96 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων»  
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 

            Παρόντες                                        Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι Τ.Σ. 
1. Μ. Σουμελίδης Χ. Γεωργιάδης Σ. Διαμάντης 
2. Δ. Δάσκαλος Σ. Παναγιωτίδης Σ. Κρομμύδας 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου   Η. Σοφιανίδης 
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Β. Ρίσσου 
5. Π. Παυλίδης    
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Ι. Καπετανίδης 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 

10. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Τσιαμήτρος                                          Ι. Ταρασίδης 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης 
13. Κ. Συμεωνίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης 

συζήτηση προσήλθε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 73/2007 
απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Ορφανίδης και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Β. 
Γιαννουλάκης, Ε. Σοφιανίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 81/2007 
απόφασης προσήλθε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 

14. Κ. Τρανίδης 
15. Α. Παπαστεργίου 
16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Β. Γιαννουλάκης 
19. Ι. Ακριβόπουλος 
20. Ε. Σοφιανίδης 
21. Μ. Σακαλής   
22. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανιδης 

 
 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από  25-1-2007 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου τεχνικών Δ. Δάσκαλου, που έχει ως εξής: 

Στα πλαίσια της από 21-6-2006 πρόσκλησης ενδιαφέροντος της Γενικής 
Γραμματείας Επενδύσεων και Ανάπτυξης του Υπουργείου Οικονομίας και 
Οικονομικών για την υποβολή Πρότυπων Καινοτόμων Σχεδίων Ανάπτυξης, ο Δήμος 
Βέροιας σε συνεργασία με την Νομαρχιακή Αυτ/ση Ημαθίας, το Αριστοτέλειο 
Πανεπιστήμιο Θεσ/νίκης- Επιτροπή Ερευνών, και την υπό σύσταση Αναπτυξιακή 
Ανώνυμη Εταιρεία  του Δήμου Βέροιας θα συνεργαστούν ως εταιρικό σχήμα για την 
υποβολή πρότασης και την από κοινού συμμετοχή τους στο σχεδιασμό, υλοποίηση 
και  παρακολούθηση ενός Πρότυπου Καινοτόμου  Σχεδίου Ανάπτυξης  με τίτλο  
«Βιομηχανικός Σχεδιασμός  & Ανάπτυξη – Βιομηχανική Κληρονομιά». 

Οι σκοποί μπορούν να συνοψιστούν στα παρακάτω: 
1. Ο σχεδιασμός προϊόντων που θα ικανοποιούν τις απαιτήσεις του δυναμικά 

εξελισσόμενου οικονομικού περιβάλλοντος με έμφαση την ποιότητα.  
 

2. Η ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και η  οικονομική ένταση σε τομείς      
όπως τα αγροτικά προϊόντα , η κλωστοϋφαντουργία, οι κατασκευές, τα 
έπιπλα, τα πλαστικά, η παραγωγή ενέργειας, και η τουριστική βιομηχανία. 

 
3. Η ενδυνάμωση της βιομηχανικής παραγωγής με την παραγωγή πρότυπων 

καινοτόμων προϊόντων και υπηρεσιών.  
 

4. Η δημιουργία ενός ακόμη πόλου τουριστικού ενδιαφέροντος στην περιοχή 
της Ημαθίας.  

 
5. Η ενίσχυση της αγροτικής και κτηνοτροφικής παραγωγής της περιοχής. 

 
Ύστερα από αυτά καλείται το Δ.Δ. να εγκρίνει ή μη την υποβολή πρότασης 

για τα Πρότυπα Καινοτόμα Σχέδια Ανάπτυξης 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Κρίνω ότι είναι ένα μεγάλο θέμα και ίσως από τα σημαντικότερα 
της θητείας μας, χωρίς αυτό να σημαίνει ότι είναι μικρές οι φιλοδοξίες μας, άσχετα με 
την οικονομική κατάσταση που επικρατεί. Για τα Καινοτόμα Σχέδια οι Δήμοι ήταν 
ενημερωμένοι ότι θα τρέξουν, τουλάχιστον από την περασμένη άνοιξη. Πληρέστερη 
ενημέρωση έγινε και στη συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμβουλίου, το οποίο είχε 
συνεδριάσει εδώ στη Βέροια, στο ξενοδοχείο Αιγές, νομίζω τον Μάιο. Η πρόσκληση 
ενδιαφέροντος της Γενικής Γραμματείας Επενδύσεων και Ανάπτυξης του υπουργείου 
Οικονομικών άνοιξε στις 21.6.2006 κι από τότε δόθηκαν δύο παρατάσεις γιατί 
πρόκειται για ένα από τα δύο δυσκολότερα και απαιτητικότερα προγράμματα που 
έπαιξαν ποτέ. Χρειάζονται τουλάχιστον ισχυροί εταίροι και βεβαίως η καινοτόμα 
πρόταση που πρέπει να είναι και έξυπνη και σαφέστατη. Δόθηκε λοιπόν μία 
παράταση για τον Νοέμβριο του 2006 και μία δεύτερη για τις 31 Ιανουαρίου. Ηταν 
ένα θέμα που, ως αντιπολίτευση, το έθετα διαρκώς στην προηγούμενη δημοτική αρχή 
γιατί δεν έβλεπα κάποια κινητικότητα, χωρίς να λαμβάνω κάποιες απαντήσεις. Το 
έθεσα μετ΄ επιτάσεως και στην πρώτη συνάντηση που είχαμε με τον πρώην Δήμαρχο, 
αμέσως μετά τις εκλογές κι έλαβα την απάντηση ότι «αυτά είναι εκθέσεις ιδεών». 
Τελικά στις 13 Νοεμβρίου, μετά από ένα μήνα, κλήθηκα στο Δημαρχείο, όπως και 



κάποιοι άλλοι, δύο εκπρόσωποι Δήμων και κάποιοι εκπρόσωποι φορέων, 
προκειμένου να συζητήσουμε για τα Καινοτόμα. Εξέφρασα την άποψη ότι είναι ήδη 
πάρα πολύ αργά κι ότι το κοινοπρακτικό σχήμα δεν είχε καμία εμβέλεια, δεν είχε 
εύρος και ισχύ. Το ίδιο είπε και η εταιρεία Ergogroup, στην οποία είχε ανατεθε, από 
την προηγούμενη δημοτική αρχή, η συγγραφή της πρότασης. Η εταιρεία είχε πάρει το 
master plan του κ. Κώτιου και βάσει αυτού είχε κάνει μία συρραφή όλων των 
αναγκών της πόλης που ουσιαστικά καμία σχέση δεν είχε με τη φιλοσοφία του 
προγράμματος. Αυτό βέβαια, όπως και οι ίδιοι παραδέχτηκαν, δεν θα μπορούσε ν΄ 
αποτελέσει πρόταση, αλλά απ΄ αυτό θα έπρεπε να βγει μία πρόταση και μετά βέβαια 
από συζητήσεις που έπρεπε να γίνουν των φορέων. Δεν επανήλθαν οι άνθρωποι και 
το θέμα έμεινε εκεί. Λίγο πριν τα Χριστούγεννα έλαβα μία επιστολή του κ. 
Σκουμπόπουλου, με την οποία διευκρίνιζε ότι το ζήτημα της πρότασης για τα 
Καινοτόμα πρέπει να το διαχειριστεί η δική μας δημοτική αρχή γιατί το πρόγραμμα 
είχε πάρει παράταση. Δεν θα την σχολιάσω αυτή την επιστολή γιατί η αλήθεια είναι 
πως δεν περίμενα κάποια επιστολή ή έγγραφο για ν΄ ασχοληθώ μ΄ αυτό το ζήτημα 
που θεωρώ πάρα πολύ σημαντικό. 

Αμέσως μετά την εκλογή μας, δημιουργήσαμε έναν μηχανισμό από άξιους 
συμπολίτες και συνεργάτες που άρχισαν ν΄ ασχολούνται με τη σύνταξη της πρότασης. 
Ο μόνος εχθρός μας σ΄ όλη αυτή την ιστορία ήταν ο χρόνος. Σ΄ αυτό όμως το 
σύντομο χρονικό διάστημα, που τρέχαμε με ιλιγγιώδη ταχύτητα, έγιναν συνεννοήσεις 
με το Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο, με τη Νομαρχία και με πολλούς επιχειρηματίες 
απ΄ όλο το νομό. Επισκέφθηκα δύο φορές τον πρύτανη και συζητήσαμε και 
περισσότερες τον κοσμήτορα, ο οποίος ήρθε στη σύσκεψη που ακολούθησε σ΄ αυτήν 
εδώ την αίθουσα και την οποία ακολούθησαν και άλλες τομεακές συσκέψεις. Μίλησα 
με τον Νομάρχη και συνεννοηθήκαμε να συνεργαστούμε. Ενώσαμε λοιπόν τις 
δυνάμεις μας και η ομάδα των πανεπιστημιακών, μαζί με τους δικούς μας ανθρώπους, 
εργάστηκε κάνοντας τη νύχτα μέρα. Στο σημείο αυτό θέλω να ευχαριστήσω την κα 
Κλεοπάτρα Θεολογίδου, που έχει μακρά εμπειρία στη διαχείριση αλλά και 
αξιολόγηση ευρωπαϊκών προγραμμάτων, όπως και τον κ. Αλέκο Κοντσίδη που μας 
βοήθησαν πάρα πολύ. Από τους υπηρεσιακούς οφείλω να πω ότι ασχολήθηκε ο κ. 
Καμπούρης και από τους αιρετούς ο κ. Παυλίδης, ο οποίος και θα μας παρουσιάσει 
σε λίγο την πρόταση που θα συζητήσουμε κι ελπίζω να εγκρίνουμε. Την πρότασή μας 
την συνυπογράφουν πολύ ισχυρές επιχειρήσεις του νομού Ημαθίας αλλά το 
σημαντικό είναι πως την συνυπογράφουν όχι για λόγους τυπικούς αλλά γιατί 
πίστεψαν σ΄ αυτή την πρόταση που κατεβάζουμε και η οποία έχει σχέση και με το 
υπό ίδρυση πανεπιστημιακό τμήμα. Ο διάλογος λοιπόν με τις επιχειρήσεις 
συνεχίζεται, υπάρχει αποδοχή από τον επιχειρηματικό κόσμο, οι ημερομηνίες βέβαια 
έτρεχαν κι έπρεπε να κλείσουμε κάπου εδώ την ιστορία για να κατατεθεί η πρόταση. 
Μόνον έτσι πιστεύω θα υπάρξει η πολυπόθητη ανάπτυξη και θ΄ ανοίξουν και θέσεις 
εργασίας δηλ. με την κοινή στόχευση και συνεργασία όλων των δυνάμεων αυτού του 
τόπου, κάτι που στο λίγο χρονικό διάστημα προσπαθήσαμε να κάνουμε. Αν υπήρχε 
περισσότερος χρόνος θα είχαν προλάβει να συνυπογράψουν πολλοί περισσότεροι, θα 
μπορούσαμε να είχαμε εταίρο και μία τράπεζα. Ολο αυτό όμως, δείχνει ότι υπάρχει 
ένα ανθρώπινο δυναμικό που πρέπει ν΄ αξιοποιηθεί, να συντονιστεί και να κάνει 
θαύματα. Γιατί, το ότι δεν μείναμε να κοιτάμε αμήχανοι τις εξελίξεις και τον χρόνο 
που έτρεχε και το ότι σήμερα καταθέτει ο Δήμος Βέροιας μία ευπρόσωπη πρόταση 
και πάνω απ΄ όλα καινοτόμα, πολύ συγκεκριμένη, με ισχυρούς εταίρους και σε τόσο 
μικρό χρονικό διάστημα, είναι ένα θαύμα. Επίσης οφείλω να πω ότι, ως κοινωνικοί 
εταίροι πλέον, υπογράψαμε και τις προτάσεις των Επιμελητηρίων Κεντρικής και 
Δυτικής Μακεδονίας και του Δήμου Τρικάλων, η οποία μας ενδιέφερε γιατί είχε πάρα 



πολλά κοινά στοιχεία με τον δικό μας τόπο. Ο κ. Παυλίδης θα σας αναπτύξει την 
πρόταση. 

Παυλίδης: Αναγνωρίζοντας τα προβλήματα που έχει ο τόπος σχετικά με τη 
μονόπλευρη κατεύθυνση που υπάρχει στην παραγωγή του πρωτογενούς τομέα και δη 
του ροδακίνου κι αναγνωρίζοντας το νέο οικονομικό περιβάλλον που διαγράφεται 
πλέον στον ορίζοντα, προσπαθήσαμε να καταθέσουμε και να συγκροτήσουμε μία 
πρόταση που θα συνδέσει τις επιχειρήσεις του νομού και θα τις υποβοηθήσει στον 
σχεδιασμό τους για ν΄ ανταποκριθούν, να ανταγωνιστούν και να έχουν προοπτικές 
στο αύριο. Μέσα σ΄ αυτά τα πλαίσια, συνεργαστήκαμε με το πανεπιστήμιο και με την 
πρόθεση και βούληση της Πολυτεχνικής Σχολής, να κάνει ένα κέντρο έρευνας 
βιομηχανικού σχεδιασμού. Δεν είναι δηλ. μόνο μία σχολή ή οι φοιτητές που θα 
έρθουν στη Βέροια αλλά είναι κι ένα κέντρο έρευνας, όπου η γνώση γίνεται πλέον 
παραγωγή και υποβοηθάει τον τόπο μας. Σ΄ αυτό το κέντρο έρευνας μπορούν να 
εργαστούν εξειδικευμένα άτομα, μπορούν να παρέχουν τις υπηρεσίες υποβοηθητικές 
επιχειρήσεις αλλά μπορεί να στήσουν κι έναν πόλο καινοτομίας για το αύριο. Αυτό 
σημαίνει ότι την περιοχή μας θέλουμε να την βλέπουμε να παίρνει έναν 
πολυδιάστατο χαρακτήρα και προφανώς να επεκταθεί και σε πολύ περισσότερα 
προϊόντα. Μακάρι να είναι καινοτόμα γιατί σκοπεύουμε αυτό το κέντρο έρευνας να 
το συνδέσουμε και με άλλα ερευνητικά κέντρα της Ευρώπης. 

Η πρότασή μας λοιπόν στο Πρότυπο Καινοτόμο Σχέδιο, αφορά ως πυρήνα το 
«Κέντρο Ερευνας Βιομηχανικού Σχεδιασμού», ένα πολυλειτουργικό, διαδραστικό 
χώρο κι ένα κέντρο ολοκληρωμένης ανάπτυξης της υπαίθρου. Αυτοί είναι οι βασικοί 
στόχοι όπου οι επιμέρους δράσεις θα βγουν, θα κατανεμηθούν στα ενδιαφέροντα που 
καθένας ιδιώτης που συμμετέχει στην πρότασή μας, θα μπορεί να εκμεταλλευθεί και 
να προσφέρει σ΄ αυτό τον τόπο. Αντιλαμβάνεστε ότι και η συνεργασία που χτίζεται 
πλέον και με τους ιδιώτες και με τις σοβαρές επιχειρήσεις που είναι στο νομό, είναι 
κάτι που μας ενθαρρύνει για τα επόμενα χρόνια. Για να κατατεθεί αυτή η πρόταση, 
έχουμε τη βούληση του πανεπιστημίου κάτι που σημαίνει ότι δεν θα κάνουν μόνο μία 
σχολή, αλλά θα προχωρήσουν και σε δράσεις που θα βοηθήσουν, εκτός από την 
πρωτογενή παραγωγή, και την δευτερογενή αλλά να βελτιώσουν και την τριτογενή. 
Για την επίτευξη όλων αυτών κατανεμήθηκε αρκετός χρόνος, κάναμε μία συνάντηση 
με όλους τους ενδιαφερόμενους, στην οποία και παραβρέθηκαν και όλοι όσοι είχαν 
συμμετάσχει στην πρόσκληση του τέως δημάρχου και προσπαθήσαμε να 
προσεγγίσουμε όλες τις επιχειρήσεις του νομού, μην αποκλείοντας καμία. 

Αυτό το «Κέντρο Ερευνας και Βιομηχανικού Σχεδιασμού» δεν θα έχει να 
κάνει με μία μονόπλευρη διάσταση ενός βιομηχανικού σχεδιασμού αλλά μ΄ έναν 
γενικότερο και ευρύτερο σχεδιασμό σε όλες τις μορφές που μπορούν ν΄ αναπτυχθούν 
στην πόλη, όπως ο τουρισμός, οι κλωστοϋφαντουργίες, ο υδροφόρος ορίζοντας κ.α. 
Ξέρετε ότι τα Πρότυπα Καινοτόμα Σχέδια είναι ένα προοίμιο του Δ΄ ΚΠΣ και είναι η 
πρώτη ευκαιρία που δίνεται σ΄ όλους στην Ελλάδα να διεκδικήσουν για τον τόπο τους 
το κάτι παραπάνω, κάτι που δεν θέλαμε να το αφήσουμε να περάσει και γι’ αυτό 
καταθέσαμε μία σοβαρή πρόταση μαζί με εταίρους, όπως η Νομαρχία και το 
Πανεπιστήμιο. Σχετικά με το κατά πόσο είναι ολοκληρωμένη αυτή η πρόταση θέλω 
να σας πω ότι επειδή τα Πρότυπα Καινοτόμα Σχέδια απευθύνονται σε 
υποβαθμισμένες γεωγραφικές περιοχές και σε ολοκληρωμένη ανάπτυξη, όπως 
αντιλαμβάνεστε, στην πρότασή μας έχουμε βάλει ό,τι θα μπορούσε να αφορά 
ολοκληρωμένο σχεδιασμό και ό,τι απασχολεί αυτή τη στιγμή την πόλη μας σχετικά 
με τα θέματα που είναι πλέον ώριμα. Για την ωριμότητα θέλω να σας πω ότι δεν 
θέλαμε να χαθεί αυτή η ευκαιρία και γι’ αυτό κινήσαμε Θεούς και δαίμονες, γιατί στο 
τέλος μπορεί να μη γίνει τίποτα μ΄ αυτή την πρόταση, αν και διεκδικήσαμε και 



διεκδικούμε αξιοθαύμαστα, και στο τέλος θα έχει μία πρόταση με έργα και δράσεις 
με σχετική ωρίμανση που ξέρετε ότι πάντα κριτήριο για τα επόμενα σχέδια είναι η 
βαθμολόγηση, η ωριμότητα και κατά πόσο έχουμε απορροφήσει τα προηγούμενα 
προγράμματα. Στην προσπάθειά μας αυτή χαιρόμαστε για τις επιχειρήσεις του νομού, 
είναι αξιοσέβαστες επιχειρήσεις που κινούνται όχι μόνο στον κλωστοϋφαντουργικό 
χώρο, όχι μόνο στην παραγωγή και τυποποίηση του ροδακίνου αλλά και στον 
τουρισμό. 

Θα ήθελα κι εγώ με τη σειρά μου να ευχαριστήσω όλους τους συνεργάτες που 
δούλεψαν και καταβάλανε τους εαυτούς τους για να συγκροτήσουν αυτή την 
πρόταση και να σημειώσω εδώ ότι δεν αναθέσαμε σε καμία εταιρεία, δηλ. ούτε 
πληρώσαμε ούτε ξοδεύουμε χρήματα του Δήμου, τον οποίο βρήκαμε σε κακά χάλια. 
Στην κοινή αυτή πρόταση συμμετέχουν η Νομαρχία Ημαθίας, ο Δήμος Βέροιας, ο 
Δήμος Δοβρά, το Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης, η Αναπτυξιακή 
Εταιρεία που θα συσταθεί από τον Δήμο, οι εταιρείες ΑΛΜΜΕ, VENUS, 
ΕΥΡΟΦΑΡΜ, ΒΙΤΡΟ, NOVASERT και ο ΒΑΡΒΑΡΕΣΟΣ. Αυτοί είναι για την ώρα 
οι συμβαλλόμενοι εταίροι, συντονιστής είναι ο Δήμος Βέροιας και η πρόταση πρέπει 
να κατατεθεί μέχρι τις 31 Ιανουαρίου. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Ορφανίδης: Η τοποθέτηση ήταν σύντομη αλλά εμένα μου έμειναν πολλές 

απορίες και θέλω να κάνω ορισμένες διευκρινιστικές ερωτήσεις: 1)Αυτό το μοντέλο 
που εσείς ονομάζετε, έχει λειτουργήσει πουθενά στην Ελλάδα ή στην Ευρώπη και 
πώς λειτουργεί; 2)Στην τοποθέτηση ειπώθηκε ποιοι είναι οι ενδιαφερόμενοι αλλά εγώ 
δεν βλέπω ότι όλοι οι σημαντικότεροι παραγωγικοί φορείς είναι παρόντες. Οι 
επιχειρήσεις αυτές που συμμετέχουν και συνυπογράφουν τι ρόλο θα έχουν; Θα έχουν 
συμβουλευτικό, ερευνητικό, διοικητικό ή διαχωριστικό; 3)Μπορείτε να μου πείτε, 
αυτή η προσπάθειά σας πότε θα αποφέρει αποτελέσματα; 4)Θέλω να μου εξηγήσετε 
τι σημαίνει πολυλειτουργικός χώρος. Πανεπιστήμιο θα κάνουμε ή κτίριο; 

Γουναράς: Ποιος θα το ιδρύσει και με τι χρήματα θα ιδρυθεί; 
Καλαϊτζίδης: Αυτό το θέμα δεν έπρεπε να περάσει από την επιτροπή 

ανάπτυξης; Πέρασε και τι απόφαση έχει παρθεί απ΄ αυτήν; 
Παυλίδης: Εδώ μιλάμε για ένα Κέντρο Ερευνας Βιομηχανικού Σχεδιασμού 

και όπως το λέει και η λέξη θα παράγει έρευνα δηλ. θα μπορεί ένας οποιοσδήποτε 
ιδιώτης για το προϊόν που σήμερα θέλει να το λανσάρει να παραγγείλει μία έρευνα 
και να μελετήσει αυτό το Κέντρο Ερευνας έναν νέο τρόπο σχεδιασμού της 
επιχείρησής του, έναν νέο τρόπο παραγωγής του προϊόντος κ.α. Στη σύσκεψη που 
είχε γίνει και κλήθηκαν 25 φορείς και είχε ειπωθεί τότε από τον κ. Γιαννακάκη ένα 
παράδειγμα που πιστεύω θα σας απαντήσει στο ερώτημά σας. Είπε λοιπόν τότε ότι το 
γιαούρτι κάποτε πουλιόταν πεντάκιλο και τώρα υπάρχει σε συσκευασίες μικρές και 
μοσχοπουλιέται. Θα μπορούσε να γίνει ίσως το ίδιο και με το ροδάκινο. Εμείς λοιπόν 
δίνουμε την ευκαιρία σε όλες τις επιχειρήσεις να έχουν ένα αποκούμπι σ΄ αυτό το 
Κεντρο Ερευνας Βιομηχανικού Σχεδιασμού και το οποίο θα μπορούσε να 
δημιουργήσει και να προκαλέσει νέα προϊόντα. Επομένως θα μπορούσαν να στηθούν 
κι επιχειρήσεις στην περιοχή μας, μ΄ αυτό το προϊόν ως παραγωγή, θα μπορούσε να 
σχεδιάσει και οτιδήποτε άλλο σήμερα προκαλεί. Μας έλεγε ένας πανεπιστημιακός 
πως όταν προκλήθηκε να σχεδιαστεί η δάδα για τους Ολυμπιακούς Αγώνες δεν 
υπήρχε ένα τέτοιο κέντρο για να την σχεδιάσει. Σχετικά με τα μοντέλα θα 
συνεργαστεί και με άλλα ευρωπαϊκά κέντρα και θα μεταφέρουμε την τεχνογνωσία 
και εμπειρία τους και στη δική μας περιοχή. Αυτό το κέντρο θα το στηρίξουμε με 
όλες μας τις δυνάμεις. Αν λοιπόν είναι ερευνητικό, συμβουλευτικό ή οτιδήποτε άλλο 
νομίζω ότι έδωσα ταυτόχρονα την απάντηση. Οσον αφορά το πότε θα έχουμε 



αποτελέσματα, θέλω να σας πω ότι το Δ΄ ΚΠΣ έχει έναν χρονικό ορίζοντα 2007 - 
2013 και δεν τελειώσαμε ακόμη, θα διεκδικήσουμε κι άλλα γιατί τώρα είμαστε στην 
αρχή. Αυτό είναι το πρώτο περιστέρι που πετάει για το Δ΄ ΚΠΣ και κοιτάμε να το 
πιάσουμε. Ηδη ο Νομάρχης με τη Δήμαρχο προσέγγισαν τον κ. Φώλια όταν ήρθε εδώ 
και οι φορείς δεν είναι μόνον αυτοί που περιγράφονται στο σχέδιο αλλά είναι και ο 
Εμπορικός Σύλλογος, η ΕΑΣ Βέροιας κ.α. Απλά κάποιοι συμμετέχουν και ως ιδιώτες 
και είναι αυτοί που θα συμμετέχουν κι αργότερα και στα ΣΔΙΤ που θα βγουν μέσα 
απ΄ αυτές τις δράσεις. Όπως αυτό το πρόγραμμα κατατίθεται απ΄ όλη την Ελλάδα, 
έτσι κι εμείς προσπαθούμε να του δώσουμε οντότητα και να προκαλέσουμε το 
ενδιαφέρον γιατί από το Υπουργείο θα εγκριθεί. Επειδή είμαστε λίγο κουρασμένοι 
από τη λέξη μουσείο που πλέον δεν συγκινεί και προκαλεί κανέναν, η έννοια 
πολυλειτουργικός - πολυδιαστρατικός χώρος νομίζουμε ότι καλύπτει κάθε έννοια που 
θα μπορούσε να είναι σχετικά με πολυλειτουργία και δράση, δηλ. δεν σκοπεύουμε να 
κάνουμε ένα μουσείο με κάποια εκθέματα που θα το επισκέπτεται ένας παππούς αλλά 
αυτά τα προϊόντα που θα παράγει το κέντρο έρευνας κάπου θα πρέπει να εκτίθενται, 
κάπου θα πρέπει να κάνουμε εκθέσεις των διαφόρων προϊόντων ώστε ν΄ αρχίσουμε 
να στήνουμε κάποια ενδιαφέροντα, να επισκέπτονται την περιοχή μας, να μπορούμε 
να πουλάμε τα προϊόντα μας κ.λ.π. Υπάρχει ένας μακροπρόθεσμος σχεδιασμός και 
δεν μπορώ τώρα να τα αναλύσω όλα.  

Ως προς αυτό που είπε ο κ. Γουναράς, δηλ. με τι χρήματα θα γίνει. 
Διεκδικούμε γύρω στα 27 εκατ. ευρώ από το Δ΄ ΚΠΣ, για την ακρίβεια 26.920.000 
ευρώ. Φυσικά θα βγουν και προγράμματα με συμμετοχή ιδιωτών, δεν ξέρουμε ποια 
θα είναι εξ΄ ολοκλήρου ή με συμμετοχή, κάτι που θα βγει αργότερα με τη μελέτη 
σκοπιμότητας, εφόσον εγκριθεί το πρόγραμμα. Τα Πρότυπα Καινοτόμα Σχέδια τα 
προκήρυξε το υπουργείο Ανάπτυξης και ο κ. Σκουμπόπουλος έπρεπε να σας είχε 
ενημερώσει ότι υπήρχε και έπρεπε ήδη να είχατε καταθέσει προτάσεις καθώς και από 
πού θα έρθουν τα λεφτά. Εμείς αν περιμέναμε να συνεδριάσει η επιτροπή ανάπτυξης 
θα χάναμε αυτή την ευκαιρία για την πόλη μας. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Κε Πρόεδρε θέλω να κάνω χρήση του ειδικού άρθρου του 

κανονισμού να οριστώ ειδικός αγορητής από την δική μας παράταξη και να 
χρησιμοποιήσω τον χρόνο που ορίζει ο κανονισμός. 

Πρόεδρος: Τον έχετε. 
Σκουμπόπουλος: Δεν ξέρω πόσοι, χωρίς να θέλω να προσβάλω κανέναν, 

καταλάβατε από την γραπτή εισήγηση και από την προφορική εισήγηση της κας 
Δημάρχου, η οποία δεν μας είπε τίποτα παρά μόνο ευχές κι έκανε μία ιστορική 
αναδρομή στο θέμα αλλά κι από ότι προφορικά ανέπτυξε ο κ. Παυλίδης. Αμφιβάλω 
αν κανείς από τους παρευρισκόμενους κατάλαβαν τι είναι τα Πρότυπα Καινοτόμα 
Σχέδια Ανάπτυξης, κατάλαβαν τι δράσεις, τι μελέτες, τι έργα προτείνει η νέα 
δημοτική αρχή με την πρόταση που καταθέτει, τι προϋπολογισμό έχει αυτή η 
πρόταση, τι χρονοδιάγραμμα έχει, ποια είναι τα ιδιωτικά κεφάλαια, ποια είναι η ίδια 
συμμετοχή κ.λ.π. Δυστυχώς ούτε από το γραπτό κείμενο αλλά κυρίως ούτε από τις 
προφορικές εισηγήσεις κατάλαβε κανείς. Θα μου επιτρέψει η κα Δήμαρχος να 
αναφερθώ στο ιστορικό, για να αποκαταστήσω, δυστυχώς, τις αναλήθειες που για 
άλλη μία φορά εκστομίζει στην αίθουσα του δημοτικού συμβουλίου και όχι μόνο. 
Στις 21 Ιουνίου προκηρύχθηκε από τη Γενική Γραμματεία του υπουργείου Εθνικής 
Οικονομίας, η προκήρυξη των Πρότυπων Καινοτόμων Σχεδίων Ανάπτυξης. Αρχική 
ημερομηνία υποβολής της πρότασης ήταν η 2 Οκτωβρίου, λόγω όμως των εκλογών 
δόθηκε παράταση για τις 30-11-2006. Η προηγούμενη δημοτική αρχή, δηλαδή εμείς, 
στις 17.7.2006, με απόφαση της Δημαρχιακής Επιτροπής, αναθέσαμε στις εταιρίες 



«ERGOGROUP Α.Ε.» και «ATLANTIS ΣΥΜΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ Α.Ε.» την 
προετοιμασία και την εκπόνηση ενός ΠΚΣΑ για την πόλη και ευρύτερη περιοχή 
χωρίς οικονομική επιβάρυνση του Δήμου και στις 13.1.2006 παρουσιάσαμε στους 
εταίρους που εντωμεταξύ είχαμε συζητήσει και ενημερώσει την πρώτη πρότασή μας. 
Ενδιαφέρον για το εταιρικό σχήμα είχαν εκδηλώσει οι Δήμοι Δοβρά και Βεργίνας, το 
Οικονομικό Επιμελητήριο, οι Συνεταιρισμοί VENUS και ΑΛΜΜΕ και η Δημόσια 
Βιβλιοθήκη. Καταληκτική ημερομηνία ήταν η 30.11. και στις 27.11.2006 το Δ.Σ. 
ανέβαλε τη συζήτηση του θέματος γιατί εντωμεταξύ είχε δοθεί νέα παράταση για τις 
31.1.2007. Σ΄ εκείνη τη συνεδρίαση λοιπόν είπα ότι το Πρότυπο Καινοτόμο Σχέδιο 
πρέπει να το κάνει η νέα δημοτική αρχή μιας κι αυτή θα το εκπονούσε και 
υλοποιούσε. Εμείς είχαμε έτοιμη την πρόταση, την είχαμε παρουσιάσει, την είχαμε 
εμπλουτίσει, αλλά δεν θέλαμε να καπελώσουμε τη νέα δημοτική αρχή, καταθέσαμε 
την πρότασή μας στην κα Ουσουλτζόγλου στις 30.11. με όλο το υλικό και θα 
περιμέναμε σήμερα, να επεξεργαστεί εκείνη την πρόταση, εάν ήθελε να την 
υιοθετήσει ή να κάνει μία καινούργια πρόταση. Δεν υιοθέτησε η νέα δημοτική αρχή 
την δική μας πρόταση, συμπίπτουμε μόνο στον αγροτικό τομέα κι έφερε νέα πρόταση 
πάνω στην οποία έχω να κάνω τις εξής παρατηρήσεις. Να πω ότι η πρόσκληση έφυγε 
την Πέμπτη και στα θέματα ημερήσιας διάταξης δεν ήταν η πρόταση την οποία 
πήραμε την Παρασκευή όπως επίσης δεν ήταν και το εταιρικό σχήμα. Η πρόταση που 
έχω εγώ μπροστά μου με το εταιρικό σχήμα πλην της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης, 
του Δήμου Βέροιας και το πανεπιστήμιο δεν αναφέρει τίποτα άλλο. Εχω λοιπόν να 
κάνω τις εξής παρατηρήσεις: 

Από την εισαγωγή του διανεμηθέντος κειμένου προσδιορίζεται ο κλάδος της 
μεταποίησης των αγροτικών προϊόντων ως βασική συνιστώσα της μεγάλης 
βιομηχανικής και αγροτικής ανάπτυξης της Ημαθίας. Οι δύο σημαντικότερες 
αγροτοβιομηχανικές μονάδες της Ημαθίας, η ΑΛΜΜΕ και η Venus, δεν είναι αν και 
είχαν δεν είναι στην πρόταση και τώρα μάθαμε ότι υπέβαλαν αλλά δεν ξέρουμε αν 
υπάρχει γραπτώς, αν υπογράφτηκε το εταιρικό. Δεν υπήρχαν λοιπόν αν και 
συμμετείχαν στις προκαταρκτικές συζητήσεις της δική μας πρότασης και είχαν 
εγγράφως εκφράσει το ενδιαφέρον για το εταιρικό σχήμα. Ούτε συμφωνητικό 
υπέγραψαν ούτε σαν δυνητικοί φορείς υλοποίησης σε κάποιο, έστω, από τα τεχνικά 
δελτία. Γιατί; Ως κύριος φορέας υλοποίησης εμφανίζεται μία υπό σύσταση Ανώνυμη 
Αναπτυξιακή Εταιρεία. Πώς προεξοφλείται η ίδρυσή της; Είναι βέβαιο ότι με βάση 
τον νέο δημοτικό κώδικα, που ξέρετε ότι έχει βάλει πολύ σφιχτές διαδικασίες, 
συγχωνεύσεις και μετατροπές των δημοτικών επιχειρήσεων, αυτή η αναπτυξιακή 
εταιρεία θα εγκριθεί; Θα είναι βιώσιμη; Γιατί, αφού έχουμε ήδη αναπτυξιακή 
εταιρεία, συμμετέχει ο Δήμος στην ΑΝΗΜΑ, στην Αναπτυξιακή Εταιρεία που 
έχουμε με άλλους δήμους και με τη Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση, γιατί δεν βάζουμε 
εταίρο εκείνη την ετοιμοπόλεμη εταιρία που έχει διαχειριστεί δύο leader και τα πήγε 
πολύ καλά; Στις διαδικασίες του 2006 είχε εκφραστεί το ενδιαφέρον από τη Δημόσια 
Βιβλιοθήκη για συμμετοχή στο εταιρικό σχήμα και η οποία κατέθεσε συγκεκριμένη 
πρόταση. Στη διαδικασία που έκανε η νέα δημοτική αρχή στις 13 Ιανουαρίου, στη 
σύγκληση των φορέων κ.λ.π. δεν εκλήθη η Δημόσια Βιβλιοθήκη. Ποιος επέλεξε ποιοι 
φορείς, ποιες υπηρεσίες, ποιοι ιδιώτες να κληθούν σ΄ αυτή τη σύσκεψη; Με ποια 
κριτήρια έγινε η διαβούλευση; Γιατί δεν κλήθηκε η Δημόσια Βιβλιοθήκη ενώ είχε 
εκδηλώσει ενδιαφέρον; Βασικό στοιχείο στην ενίσχυση αυτού του Πρότυπου 
Καινοτόμου Σχεδίου Ανάπτυξης είναι η συμμετοχή των ιδιωτών, η μόχλευση 
ιδιωτικών κεφαλαίων. Από πού προκύπτει ότι πολλές επιχειρήσεις έδειξαν 
ενδιαφέρον και γιατί δεν είναι μέσα στον φάκελο αυτές οι ιδιωτικές επιχειρήσεις; Σας 
είπα ότι στο εταιρικό σχήμα φαίνεται μόνο το Πανεπιστήμιο, η Νομαρχιακή 



Αυτοδιοίκηση και η υπό σύσταση αναπτυξιακή εταιρεία του Δήμου. Σε δύο μέρες 
λήγει η προθεσμία και πρέπει να υπογραφεί η πρόταση. Πότε θα υπογραφεί αυτό το 
συμφωνητικό της εταιρικής συνεργασίας; 

Τόσο στο συμφωνητικό όσο και στο κείμενο του Σχεδίου αναγράφεται πως 
στρατηγικός στόχος του προτεινόμενου ΠΚΣΑ αποτελεί ο βιομηχανικός 
εκσυγχρονισμός και η μεσοπρόθεσμη ενδυνάμωση της οικονομίας, όχι μόνο της 
περιοχής της Ημαθίας αλλά και της ευρύτερης περιοχής της Βορείου Ελλάδος. 
Μήπως το υπό σύσταση εταιρικό σχήμα σκοπεύει να αναλάβει περιφερειακές και 
κρατικές αρμοδιότητες; Αλλά, ακόμα κι αν υποτεθεί ότι υπάρχουν όντως αυτές οι 
δυνατότητες, έχει προηγηθεί σύνδεση αυτής της πρότασης με τις προτάσεις άλλων 
περιοχών; Ας πούμε οι 10 δήμοι του ορεινού όγκου των Πιερίων ήδη έχουν υποβάλει 
πρόταση στο υπουργείο. Οι δήμοι από τη Λαμία, της Θεσσαλίας και τα Γρεβενά, 
έχουν κάνει άλλη πρόταση, περνάει αυτές τις μέρες από τα δημοτικά συμβούλια. Η 
Νάουσα, με τη σύμπραξη του Επιμελητηρίου και με 20 τοπικούς κοινωνικούς φορείς 
έχει καταθέσει ένα δικό της σχέδιο. Ποια ήταν η συνεργασία που κάναμε και με τον 
δήμο Νάουσας; Γιατί όπως ελέχθη, από τα Πρότυπα Καινοτόμα Σχέδια θα 
βραβευθούν αυτά που καλύπτουν μειονεκτικές περιοχές, ορεινές όπως είναι η Βέροια 
ημιορεινή, η Νάουσα κ.λ.π. Από το σχέδιο που κατατέθηκε έκανα έναν υπολογισμό 
και θα σας δώσω τον πίνακα για να ενημερωθείτε κι εσείς κύριοι συνάδελφοι και οι 
δημοσιογράφοι αλλά και οι συμπολίτες, μιας και δεν κατάφερε η κα Δήμαρχος και ο 
εισηγητής να μας ενημερώσουν. Ισως βέβαια γιατί δεν είχαν τον χρόνο, αλλά εγώ 
χρόνο τώρα και ασχολήθηκα μ΄ αυτό. Ετσι διαπίστωσα ότι ο αρχικός προϋπολογισμός 
είναι 24 εκατ. ευρώ και όχι αυτό που είπε ο κ. Παυλίδης κι απ΄ αυτά μόνο το 1,25% 
αποτελούν ίδια συμμετοχή των εταίρων, ενώ μόλις το 7,82% προβλέπεται να 
προέλθει από τα ιδιωτικά κεφάλαια. Παράλληλα, το προτεινόμενο σχέδιο δεν 
αναφέρει πουθενά και σε κανένα τεχνικό δελτίο, ως φορέα υλοποίησης τον Δήμο 
Δοβρά και τον έχουμε μόνο ως κερασάκι στην τούρτα. Ούτε κανένα έργο στην 
περιφέρεια αυτού του δήμου θα είναι. Ακόμα, δεν χρησιμοποιήθηκαν όχι μόνο η 
επιτροπή ανάπτυξης που θα έπρεπε αυτό το σχέδιο να περάσει από εκεί και να το 
εισηγηθεί ο πρόεδρος της επιτροπής. Ούτε το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών του 
Δήμου, ούτε το Μουσείο Εκπαίδευσης είναι μέσα και ούτε συζητήθηκε φαντάζομαι 
μ΄ αυτά τα νομικά πρόσωπα αλλά ούτε και με την Ευρωπαϊκή Στέγη του Δημητρίου 
Βικέλα. 

Για την πληρέστερη ενημέρωσή σας κύριοι συνάδελφοι, επεξεργάστηκα έναν 
πίνακα, τον οποίο καταθέτω στο προεδρείο και στον οποίο φαίνονται αναλυτικά οι 
δράσεις, οι μελέτες, το χρονοδιάγραμμα, οι προϋπολογισμοί, η ίδια συμμετοχή, τα 
ιδιωτικά κεφάλαια και ο φορέας υλοποίησης όπως μας το έχετε καταθέσει και 
οφείλατε να το παρουσιάσετε εσείς απόψε αλλά θα το παρουσιάσω εγώ. Απ΄ αυτόν 
τον πίνακα και από το σχέδιό σας φαίνεται ότι το κύριο βάρος του προτεινόμενου 
ΠΚΣΑ θα το σχεδιάσει και θα το υλοποιήσει μία υπό σύσταση ανώνυμη εταιρία του 
Δήμου. Απουσιάζει από εδώ η Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση, την οποία προφανώς 
βάλατε σαν «δεκανίκι». Ο Δήμος Βεργίνας ήδη έφυγε και πήγε αλλού αλλά δεν 
εμφανίζεται και ο Δήμος Δοβρά. Τι εταιρικό σχήμα είναι αυτό από το οποίο λείπουν 
ιδιώτες, λείπουν μεγάλες βιομηχανικές μονάδες, λείπουν τα ιδιωτικά κεφάλαια, λείπει 
ουσιαστικά η Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση, λείπει ο Δήμος Δοβρά καθώς και άλλοι 
πολλοί εταίροι όπως το Οικονομικό Επιμελητήριο, η Δημόσια Βιβλιοθήκη αλλά και 
πολλοί άλλοι που θα μπορούσαν. Ποιος αξιολογητής θα δει αυτό το φτωχό εταιρικό 
σχήμα όταν σας είπα ότι στον Δήμο Λαμίας όλοι οι δήμοι των μεγάλων πόλεων, τα 
Γρεβενά και η Κατερίνη καταθέτουν πρόταση, όπως επίσης και 10 δήμοι από την 
περιοχή των Πιερίων; Λέτε ότι έχετε ένα σχέδιο και επικεντρώνετε την ανάπτυξη και 



ενδιαφέρεστε πρωτίστως για τον Τριπόταμο και τους συγγενείς χείμαρρους κάτι που 
δεν πιστεύω. Περισσότερο για τους συγγενείς ενδιαφέρεστε αλλά αυτό είναι ένα άλλο 
θέμα που θ΄ αποδειχθεί στο μέλλον. Ποιος λοιπόν αξιολογητής θα κρίνει με καλή 
διάθεση και με επιείκεια, ένα τέτοιο φτωχό σχέδιο όχι μόνο σε προτάσεις και ιδέες 
αλλά και από πλευράς καινοτομίας, πρωτοτυπίας, εταιρικού σχήματος κ.λ.π.; Είναι 
ολοφάνερη η προχειρότητα αν και είχατε όλο τον χρόνο, είχατε το πρόπλασμα της 
δικής μας πρότασης ώστε να ασχοληθείτε εκεί επάνω και να την εμπλουτίσετε, να την 
κάνετε καλύτερη και να φωνάξετε περισσότερους φορείς. Είναι ολοφάνερη η απειρία 
σας, η έλλειψη γνώσης, φάνηκε και η προχειρότητα με την οποία οι δύο εισηγητές το 
παρουσίασαν και με λύπη μου λέω ότι δεν θα ψηφίσω αυτό το σχέδιο αν και από 
μέσα μου θα ευχηθώ κι εύχομαι πραγματικά να τύχει ευνοϊκής αντιμετώπισης από τις 
αρμόδιες Αρχές, για να μπορέσει, έστω και μ΄ αυτές τις πολλαπλές αδυναμίες του, να 
έχει μία θετική συμβολή αυτό το σχέδιο στην ανάπτυξη της πόλης μας και της 
ευρύτερης περιοχής. Θα ήθελα να διανεμηθεί αυτή η κατάσταση σε όλους για να 
δούμε τι ψηφίζουμε απόψε. 

Ορφανίδης: Η τοποθέτηση της κας Δημάρχου και η τοποθέτηση του κ. 
Σκουμπόπουλου διαφέρουν στο κατά πότε έπρεπε να γίνει αυτή η μελέτη και στο 
κατά πόσο τεκμηριωμένη είναι. Αρα αντιλαμβάνομαι πως εκτός από τα κόμματα και 
τις τελείες συμφωνούν και όπως γινόταν πριν γίνεται και τώρα. Εάν θυμάμαι καλώς, 
όταν είχε παρουσιαστεί το θέμα επί του κ. Σκουμπόπουλου νομίζω ότι ήμουν 
αρνητικός. Μπαίνοντας στο Σώμα, αν και καθυστερημένα, πρόλαβα ν΄ ακούσω τα 
σημαντικότερα απ΄ αυτά που είπε η κα Δήμαρχος και κάτι κατάλαβα. Ανακαλύπτω 
και διαισθάνομαι μέσα μου ότι τελικά προσπαθούμε με ωραίους τίτλους να πούμε ότι 
κάνουμε ανάπτυξη. Τελικά το περιτύλιγμα είναι το εκκεντρικό ή η ουσία; Εκανα 5 
ερωτήσεις στον κ. Παυλίδη και δεν απάντησε σε καμία. Τον ρωτάω ποια θα είναι η 
συμμετοχή και δεν απαντά, τον ρωτάω ποιο θα είναι το χρονοδιάγραμμα δεν απαντά, 
ποιος θα είναι ο ρόλος του Δήμου Βέροιας και πάλι δεν απαντάει, όπως και τι κόστος 
θα επιβαρύνει τον Δήμο μας και πάλι δεν απαντάει. Ζητάτε τώρα εσείς να ψηφίσουμε 
θετικά. Καταρχήν και μόνο το στοιχείο του ιδιωτικού τομέα εμένα με φοβίζει. 
Πιστεύω και φοβάμαι ότι είναι κάτι παρόμοιο με όλα αυτά τα «προοδευτικά» που 
προωθούσαν και προωθούν για την παιδεία και για διάφορους άλλους τομείς και η 
σημερινή κυβέρνηση και η προηγούμενη. Δεν μπορεί ο ιδιωτικός τομέας να μας 
ακολουθεί θα τον ακολουθούμε. Το ζήτημα είναι ποιος θα έχει το πάνω χέρι; Μιλάει 
για βιομηχανικό εκσυγχρονισμό αλλά αναρωτηθήκατε αν στη Βέροια υπάρχει 
βιομηχανία; Θα την δημιουργήσουμε; Κι αν ναι, με τι στόχους και τι κίνητρα; Σήμερα 
ο Δήμος Βέροιας, η Νομαρχία και γενικότερα η νομοθεσία που επικαλούνται όλοι 
βοηθάει στο να υπάρχει ανάπτυξη στο νομό; Ένα κέντρο έρευνας θα μας υποδείξει 
αλλά δεν θα λύσει προβλήματα. Εμάς το πρόβλημά μας είναι το πώς θα μπορέσουμε 
να γίνουμε ελκυστικοί και υπάρχουν και προτάσεις ώστε να μπορέσουν να γίνουν 
επενδύσεις στην Ημαθία οι οποίες έπαψαν να γίνονται από το ΄81. Το Κέντρο 
Ευρωπαϊκών Μελετών που δημιουργήθηκε, τι πρόσφερε μέχρι τώρα; Η Αναπτυξιακή, 
εκτός από ένα διαχειριστικό ρόλο, τι κάνει; Και δεν λέω να το δούμε με κριτική, αλλά 
οι ρόλοι αυτών των οργάνων που έχουμε σήμερα, μπορούν να προσφέρουν 
παραπάνω, ή έχουν εφησυχάσει και κάνουν μία δουλειά που έτσι κι αλλιώς γίνεται 
από τον ιδιώτη; Μιλήσατε για ανάπτυξη κι όταν άκουσα τη Δήμαρχο είπα πως 
επιτέλους βρήκε τρόπο να πάει μπροστά ο τόπος αλλά τελικά διαψεύδομαι. Ανάπτυξη 
τι είναι; Θέλουμε τις φάμπρικες ανοιχτές κι αν γίνεται και παραπάνω, θέλουμε το 
στομάχι του εργαζόμενου γεμάτο και θέλουμε να μην υπάρχει οικονομική 
μετανάστευση των πολιτών μας. Εάν τα καταφέρουμε αυτά τότε με απλά λόγια 



δημιουργούμε ανάπτυξη. Με κέντρα, έρευνες και προσφορές, πάρτε τρία και 
πληρώνετε δύο, δεν κάνετε τίποτα. 

Τσιάρας: Μετά τις αναδρομές που έκαναν στο παρελθόν η κα Δήμαρχος και ο 
κ. Σκουμπόπουλος, πρέπει να δούμε αυτή την προκήρυξη επί της ουσίας. Πιστεύω ότι 
η προσπάθεια που έγινε σ΄ αυτό το μικρό διάστημα ήταν ουσιαστική και στην ουσία 
ακριβώς της προκήρυξης. Είναι ίσως η πρώτη φορά που έχει τη δυνατότητα κάποιος 
Δήμος, από την αρχή ενός Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης να θέσει κάποιους 
στόχους. Πρώτη φορά λοιπόν ο Δήμος δεν θα βρεθεί στη μέση της διαδικασίας ενός 
ΚΠΣ που τρέχει, να έχει έτοιμες μελέτες μήπως και πάρει κάποιο έργο. Είναι η πρώτη 
φορά που καλείται ένας Δήμος να προετοιμάσει από μόνος του το έδαφος για το 
οποίο θέλει να αναπτυχθεί κι έτσι δημιουργήθηκε μία πρόταση, η οποία ξεκινά από 
την αρχή, απ΄ τον σπόρο που είναι η αρχική στόχευση για το τι νοείται καινοτομία 
και τι εννοούμε εμείς καινοτομία στην πρότασή μας. Είναι ο πρώτος στόχος 
δυνατότητας χρηματοδότησης μελετών, σχεδιασμού, δράσεων προκειμένου στο 
δεύτερο στάδιο να πάμε σε αντίστοιχες υλοποιήσεις έργων. Είναι η πρώτη φορά που 
γίνεται κάτι νοικοκυρεμένο από την αρχή, είμαι πολύ χαρούμενος γι’ αυτό, θεωρώ ότι 
έγινε μία πολύ σοβαρή προσπάθεια και πραγματικά σκέφτομαι ότι με ένα τέτοιο 
παράθυρο στο μέλλον, όπως είναι ένα κέντρο έρευνας και σχεδιασμού, σε 
συνεργασία με την Πολυτεχνική Σχολή Θεσσαλονίκης, έχουμε μία ελπίδα, αν 
καρποφορήσει αυτή η προσπάθεια να καταφέρουμε ν΄ αντλήσουμε χρήματα και να 
δώσουμε το κάτι παραπάνω για την πόλη μας. 

Κάκαρης: Είχα την τύχη να μετέχω σ΄ αυτή την ομάδα που κάθισε, 
ασχολήθηκε και με μεγάλη πίεση χρόνου έκανε αυτό το σχέδιο. Νομίζω ότι 4 είναι τα 
σημεία που είναι σημαντικά κι αξίζει κανείς να σταθεί. 1)ήταν η πίεση χρόνου, ήταν 
πολύ μικρό το χρονικό διάστημα για μία τέτοια πρόταση, 2) οι σημαντικοί εταίροι 
που νομίζω ότι έχουμε όπως το ΑΠΘ και η Νομαρχία, 3)η εμβέλεια που πρέπει ν΄ 
αποκτήσει αυτό το κέντρο, κάτι που είναι πάρα πολύ σημαντικό και δεν ξέρω πόσο το 
έχουν αντιληφθεί όλοι οι συνάδελφοι και 4)η συνεργασία - συμμετοχή του ιδιωτικού 
- επιχειρησιακού τομέα με το δημόσιο. Νομίζω ότι σε όλους μας είναι ορατό, όλοι 
αισθανόμαστε το σημείο που βρισκόμαστε σε οικονομικό επίπεδο, την οικονομική 
δυσπραγία την ζούμε όλοι, την οικονομική κατάρρευση την βλέπουμε όλοι μπροστά 
μας σε παγκόσμιο, σε πανελλαδικό αλλά κυρίως σε τοπικό επίπεδο. Νομίζω ότι εμείς 
δεν μπορούσαμε να μείνουμε έτσι κι έπρεπε να κάνουμε μία πρόταση ώστε να 
καταπολεμήσουμε όσο το δυνατόν καλύτερα κάτι τέτοιο. Αυτή η δυσπραγία 
συμβαίνει για πολλούς λόγους και είναι σημαντικό ότι οι επιχειρήσεις όταν δεν έχουν 
τους απαραίτητους ρυθμούς ανάπτυξης είναι λογικό να χάνουν το μερίδιο της αγοράς. 
Μ΄ αυτή την πρόταση που κάνουμε μπορούμε να παίξουμε νομίζω έναν σημαντικό 
ρόλο όχι μόνο στην τοπική αγορά αλλά και στην αγορά της Ευρωπαϊκής Ενωσης. 
Όπως έγινε αναφορά, όντως οδηγούμαστε σε μία σταδιακή αποβιομηχάνιση της 
περιοχής μας φυσικά με αντίκτυπο στην ανεργία. Ετσι το Κέντρο Ερευνας 
Βιομηχανικού Σχεδιασμού θα έχει ως στόχο την ενδυνάμωση της ανάπτυξης και 
φυσικά κατ΄ επέκταση της οικονομίας χρησιμοποιώντας τον βιομηχανικό 
εκσυγχρονισμό και φυσικά όχι απαραίτητα σε τοπικό επίπεδο. Νομίζω ότι αυτός ο 
σχεδιασμός πρέπει να κινηθεί σε πλαίσια τα οποία θα ικανοποιούν απαιτήσεις της 
παγκόσμιας λειτουργίας της αγοράς με στόχο την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας. 
Μην ξεχνάμε το πώς λειτουργεί η παγκόσμια αγορά και νομίζω ότι σ΄ όλους μας είναι 
γνωστό ότι έχει ως πρωταρχικό και σημαντικό κομμάτι της το μάρκετιγκ, την 
διαφήμιση, το ντιζάϊν κ.α. Το κέντρο ταυτόχρονα θα υποστηρίζει την ενημέρωση, την 
διάχυση της γνώσης και τη χρήση, κάτι που είναι απαραίτητο και πρέπει να 
εκμεταλλευτούμε στο έπακρο, των νέων τεχνολογιών. Σημαντικό ρόλο εδώ θα παίξει 



και η συμμετοχή του ΑΠΘ. Αυτό μπορεί να γίνει σε πάρα πολλούς τομείς, με την 
μεταποίηση π.χ. των αγροτικών προϊόντων κ.α. Σημαντικό ρόλο παίζει η ενεργός 
συμμετοχή των τοπικών επιχειρήσεων και φορέων, χτίζεται μία σχέση εμπιστοσύνης, 
κάτι που είναι σημαντικό και πρέπει να το δούμε σοβαρά κάτι που για να συμβεί 
δώσαμε στις επιχειρήσεις να καταλάβουν ότι ο στόχος αυτού του κέντρου θα είναι 
επικουρικός, επιμορφωτικός και δεν θα είναι ανταγωνιστικός. Νομίζω πως εάν δεν 
εγκλωβιστούμε σε τοπικά πλαίσια, δεν κάνουμε το λάθος να εγκλωβιστούμε στην 
κατασκευή και μόνο ενός κτιρίου που κάποια στιγμή θα μείνει ένα κουφάρι όπως 
συνέβη σε άλλες περιπτώσεις, και εκμεταλλευόμενοι τη στρατηγική μας θέση θα 
δώσουμε σημαντική ώθηση στην τοπική οικονομία. Κλείνοντας, νομίζω ότι μπορεί η 
εμβέλεια αυτού του κέντρου να είναι διεθνής, μπορούμε να αποτελέσουμε σημείο 
αναφοράς της ευρωπαϊκής αγοράς κάτι που αν αντιληφθούμε η επιτυχία θα είναι 
δεδομένη. Εστω και την τελευταία στιγμή νομίζω ότι μπορούμε να αποτελέσουμε 
παράδειγμα ανάπτυξης και καινοτομίας. 

Παυλίδης: Είπατε ότι υπάρχει προχειρότητα στην πρόταση κι εγώ σας 
ανταπαντώ ότι έχουμε βάλει μία δυναμική. Με συμπαίκτες στο εταιρικό σχήμα τη 
Νομαρχία, ολόκληρο το ΑΠΘ, τον κοσμήτορα, τον πρύτανη που έχουν αποφασίσει 
να συνεργαστούν μ΄ αυτή την πόλη, τις επιχειρήσεις, μιλάμε για προχειρότητα; 
Αύριο, σ΄ αυτούς τους ανθρώπους, αυτό έχουμε να αντιπαρατάξουμε σαν πόλη; 
Είπατε εάν είναι η Αναπτυξιακή, εάν είναι οι φορείς, ποιοι κλήθηκαν κ.λ.π. Είχατε 
καλέσει 5-10 φορείς στη σύσκεψη και καλέσαμε 25, όλους αυτούς που καλέσατε συν 
άλλους τόσους. Η κατάσταση είναι έτοιμη και ό,τι ώρα θέλετε θα σας την 
παραδώσουμε, για να ξέρετε και ποιοι συμμετείχαν. Σας πληροφορώ επίσης ότι 
έπρεπε τουλάχιστον να γνωρίζετε ποιες είναι οι απαιτήσεις αυτού του προγράμματος, 
γιατί 6 μήνες δεν είχατε ασχοληθεί με τη διαμόρφωση μιας πρότασης και να πάτε, 
όπως μας υποδείξατε, με τους άλλους 10 γείτονες δήμους. Αραγε γιατί δεν πήγατε 
μαζί τους; Δεν σας ήθελαν; Δεν ενδιαφερθήκατε; Δεν είχατε τον χρόνο να τους 
προσεγγίσετε; Τι απ΄ όλα έγινε; Να σας πω για τον Δήμαρχο της Νάουσας ο οποίος 
προσεγγίστηκε αλλά θέλει να διεκδικήσει από την κεντρική πολιτική σκηνή για την 
αδυναμία της περιοχής του, όπως αυτή περιγράφεται εδώ και καιρό και όπως πρέπει 
να ξέρετε είχε κατέβει ο ίδιος τον Δεκέμβριο στο υπουργείο για να καταθέσει την 
πρότασή του αποφασισμένος να διεκδικήσει, πράγμα που δεν είχαμε κάνει εμείς. Η 
Νάουσα, μία μικρή γειτονική πόλη, διεκδικεί κι εμείς 6 μήνες δεν διεκδικούσαμε και 
τώρα μας λέτε γιατί εκείνο και γιατί το άλλο. Εμείς σ΄ ένα μήνα διεκδικούμε, σ΄ ένα 
μήνα συνεργαζόμαστε. Ας έρθει να μας πει κάποιος με τον οποίο δεν 
συνεργαστήκαμε. Τους καλέσαμε όλους. Εμείς δείχνουμε αποφασιστικότητα και όχι 
προχειρότητα. Για το ποιος θα υπογράψει το συμφωνητικό, έπρεπε να ξέρετε ότι δεν 
απαιτείται το εταιρικό σχήμα να έχει νομική οντότητα κι ότι όπως γράφει η 
πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος που έχει αποσταλεί, η νομική μορφή θα 
επακολουθήσει και ο νομικός της προσδιορισμός θα επανεξετασθεί. Σας είπα ότι αυτό 
είναι μία διεκδίκηση, θα επακολουθήσει μία έγκριση και μετά θα γίνει μία μελέτη 
στην οποία θα επαναπροσδιοριστούν όλα όπως και οι συμμετοχές. Ανάλογα με τις 
δράσεις που θα εγκριθούν γιατί ξέρετε καλά ότι από τις αρχικές διεκδικήσεις στο 
τέλος εγκρίνονται λιγότερα. Η προηγούμενη δημοτική αρχή έπρεπε να γνωρίζει ότι 
στην αστική ανάπλαση είχαμε διεκδικήσει τόσα και πήραμε μόνον πέντε κι άσχετα αν 
κάναμε μόνο τα δύο. Τώρα υποδεικνύετε τι πρέπει να κάνουμε ενώ εσείς εκείνα που 
είχαν εγκριθεί δεν κάνατε. Η Λαμία, τα Γρεβενά και η Θεσσαλία κατεβάζουν άλλη 
πρόταση, είναι η πρόταση «Πίνδος» και είναι οργανωμένη. Εμείς, σ΄ ένα μήνα μέσα, 
δεν προλαβαίνουμε να προσεγγίσουμε τέτοιες ώριμες προτάσεις. Παρόλα αυτά 
συμμετέχουμε στον Δήμο Τρικαίων με τα νερά και την αξιοποίηση των νερών. 



Προσεγγίσαμε τη Δοβρά η οποία συμμετέχει με δράσεις που θα επανακαθοριστούν, 
το Μουσείο Εκπαίδευσης και η Ευρωπαϊκή Στέγη του Δημητρίου Βικέλα δεν 
κλήθηκαν μπορούμε όμως, ανά πάσα στιγμή, να τους καλέσουμε. 

Όταν μιλάμε για επενδύσεις και όταν λέμε ότι μόνο το 7,2% είναι για ιδιωτικά 
κεφάλαια, είναι τιμή μας να μη θέλουμε να γδύσουμε τόσο τους ιδιώτες και να έχουν 
μεγαλύτερο ποσοστό επιδότησης από τα λεφτά της Ευρωπαϊκής Ενωσης. Τελικά θα 
περίμενα να ξέρετε και λίγο από το master plan της πόλης που εσείς προκαλέσατε και 
στο τέλος σας υποδείκνυε σε τι άξονες πρέπει να κινηθεί τους οποίους άξονες 
εμπεριέχουμε στην πρότασή μας. 

Δήμαρχος: Ακουσα με πάρα πολύ προσοχή, κι εγώ μπορεί κε Σκουμπόπουλε 
να μην είμαι καλή στα λόγια αλλά ελπίζω να τα πω καλά στα έργα. Δεν φανταζόμουν 
ότι θα κάνετε κριτική σ΄ αυτό το ζήτημα. Εσείς λέγατε ότι αυτό είναι μία έκθεση 
ιδεών και μάλιστα ήταν μπροστά και ο κ. Παπαστεργίου, και ο κ. Γιαννουλάκης 
καθώς και η κα Μπατσαρά και τώρα ζητάτε κεφάλαια, ζητάτε νούμερα, στοιχεία, 
είστε απαιτητικός και καλά κάνετε γιατί πρόκειται για ένα πολύ μεγάλο πρόγραμμα 
και μία μεγάλη υπόθεση. Ξέρω να σέβομαι τους συνεργάτες που δούλεψαν και να 
τους δίνω τον λόγο κάτι που είναι επίσης μία αλλαγή στη διαδικασία και στο 
δημοτικό συμβούλιο. Αλλάζουν τα πράγματα, δεν θα μιλάει συνέχεια ο Δήμαρχος. 
Εγώ δεν αναφέρθηκα στην ουσία αλλά στο ιστορικό του ζητήματος και βεβαίως 
συμφωνούμε απόλυτα όπως κι εσείς μαζί μου. Στις 21 Ιουνίου ήταν η πρόσκληση 
ενδιαφέροντος. Συμφωνήσατε και για τις παρατάξεις. Δεν συμμετείχαμε στη 
Δημαρχιακή Επιτροπή και δεν ξέρουμε αν περάσατε κάτι από εκεί. Συμφωνείτε 
επίσης για τις 13 Νοεμβρίου, συμφωνείτε ότι δεν θέλατε να την καπελώσετε αυτή την 
ιστορία και είναι πάρα πολύ καλή δικαιολογία αλλά «αστεία» δικαιολογία. Δεν 
θέλατε να την καπελώσετε, παρότι ήσασταν έτοιμοι. Αυτό είναι κάτι που δεν 
μπορούμε να το πούμε ούτε στα μικρά παιδιά. Εμείς ήμασταν έτοιμοι, είχαμε μία 
καταπληκτική πρόταση αλλά δεν θέλαμε να σας καπελώσουμε. Στις αναπροσαρμογές 
τελών όμως μας καπελώσατε και τις φέρατε πριν λήξει η θητεία σας. Είπατε ότι 
βρήκατε τα εισηγητικά την Παρασκευή κι αναρωτιέμαι εμείς 4 χρόνια βρίσκαμε ποτέ 
εισηγητικά την Πέμπτη; Γιατί πρέπει τώρα, για ένα τόσο μεγάλο θέμα, που ακόμη 
κάποιοι υπογράφουν, εσείς να θέλετε εισηγητικά την Πέμπτη; Εμείς πολλές φορές 
δεν βρίσκαμε ούτε την Δευτέρα. Οσο για την Αναπτυξιακή, όπως την ορίζει ο νέος 
κώδικας, τον οποίο ξέρετε πολύ καλά γιατί ήσασταν και είστε ίσως στην Επιτροπή 
Θεσμών, γιατί κάνετε κουβέντα. Οι περισσότεροι νομοί έχουν την Αναπτυξιακή τους, 
η Κοζάνη έχει την ΑΝΚΟ και η Ημαθία την ΑΝΗΜΑ, ο νέος κώδικας όμως δίνει τη 
δυνατότητα να κάνουν οι Δήμοι Ανώνυμες Αναπτυξιακές και πάνω σ΄ αυτό κι εμείς 
θα δημιουργήσουμε την Αναπτυξιακή μας. Λέτε γιατί δεν συμπράξαμε με τη Νάουσα 
και θέλω να σας ρωτήσω. Η Νάουσα δεν είναι στη Νομαρχία Ημαθίας; Είναι χωριστό 
κομμάτι; Ο Βαρβαρέσσος που συμμετέχει δεν είναι στη Νάουσα; Τι σχέση έχει ο 
Δημήτριος Βικέλας και το Μουσείο Εκπαίδευσης με την πρόταση που υποθέτω ότι 
διαβάσατε και μιας κι έχετε πολύ χρόνο τώρα, την μελετήσατε. Είπατε ότι λείπουν 
πολλά πράγματα αλλά εγώ πιστεύω ότι λείπει μόνο η διάθεση συνεργασίας και τίποτα 
περισσότερο. Είπατε ότι είναι φτωχό αυτό το εταιρικό σχήμα αλλά προφανώς ξεχνάτε 
ποιο ήταν πρώτα αυτό το εταιρικό σχήμα που είχατε προτείνει. Κάτι ακόμη που 
εμένα μ΄ ενόχλησε. Υποτιμάτε τη Νομαρχία και πάει καλώς αφού είναι συντοπίτες 
μας αλλά να υποτιμάτε και το Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο; Και πραγματικά ευτυχώς 
που δεν βρίσκεται εδώ σήμερα η ομάδα των πανεπιστημιακών που ασχολήθηκαν στη 
σύνταξη αυτής της πρότασης μαζί με τους δικούς μας ανθρώπους, γιατί θα άκουγαν 
να τους λέτε και άπειρους και αγράμματους. Είπε και ο κ. Παυλίδης πριν ότι ο Δήμος 



Νάουσας ήταν έτοιμος πριν τις εκλογές, όσο για τον Δήμο Μακεδονίδος, επίσης 
ατυχέστατα αναφέρθηκε, γιατί κι εκείνος ήταν έτοιμος. 

Δεν αναφερόμαστε κε Ορφανίδη μόνο στη Βέροια και στην βιομηχανία της 
και φυσικά το καινοτόμο δεν είναι κάτι που υπάρχει παντού, η λέξη το λέει, είναι κάτι 
καινούργιο κι άρα δεν μπορεί να υπάρχει σ΄ άλλη πόλη της Ελλάδος. Αυτό 
αξιολογείται. Η φρέσκια, η καινούργια, η έξυπνη και σαφής πρόταση. Αναφερθήκατε 
στις επενδύσεις και με μεγάλη χαρά, όποτε θέλετε και το ξέρετε ότι η πόρτα είναι 
ανοιχτή, θα ακούσω τις προτάσεις μας, είναι κοινή μας αγωνία να έχουμε επενδύσεις 
σ΄ αυτόν τον τόπο, ν΄ ανοίξουν δουλειές. Αυτό ζητάμε, τη συνεργασία. Είπατε πως 
βλέπετε την ανάπτυξη, έχουμε μία κοινή οπτική αλλά σίγουρα δεν είναι ανάπτυξη το 
ότι φορτώνω τον Δήμο με προσωπικό και τον φτάνω στο σημείο να απειλείται με 
κατασχέσεις. Ανάπτυξη δεν είναι η έλλειψη μελετών σε μία εποχή που όλοι 
προτάσσουν τις μελέτες τους για να φέρουν έργα στον τόπο κ.λ.π. Αν υπάρχουν 
προτάσεις για επενδύσεις, είμαστε εδώ και θα τις τρέξουμε όλοι μαζί. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Σκουμπόπουλος: Επειδή και στη δευτερομιλία στην ουσία της κας Δημάρχου 

και του κ. Παυλίδη δεν διαφωτιστήκαμε, δεν ακούσαμε τίποτα και ούτε θα μπω στον 
κόπο να απαντήσω στο τι κάναμε εμείς, τι έκαναν οι προηγούμενοι και τι θα κάνουν 
οι επόμενοι. Επειδή όμως η κα Δήμαρχος συνεχίζει να παραποιεί αυτά που λέω και 
κάνω, συνεχίζει να κάνει το άσπρο - μαύρο και για οικονομία του χρόνου να κάνω 

την δική μας πρόταση η οποία πρόταση ζητώ να καταχωρηθεί αυτούσια στα 
πρακτικά, για να δουν στο μέλλον, όσοι δουν αλλά και για την ιστορία, ποιος έκανε 
προτάσεις και ποιος δεν έκανε. Εμείς λοιπόν, με βάση τα χαρακτηριστικά της πόλης 

και του νομού, κάνουμε μία αναπτυξιακή πρόταση, την οποία και καταθέτω στο 
προεδρείο, και είναι η εξής ΑΡΧΙΚΟΣ ΠΥΡΗΝΑΣ ΣΧΕΔΙΟΥ ΠΡΟΤΑΣΗΣ 

Π.Κ.Σ.Α.  
ΑΠΟ ΤΟΝ ΔΗΜΟ ΤΗΣ ΒΕΡΟΙΑΣ 

 
Σκοπός 

Η ποιοτική ανάπτυξη του Δήμου σε επιλεγμένους τομείς (τουρισμός - γεωργία 
- πολιτισμός - αρχιτεκτονική) με αυξημένες αλληλεξαρτήσεις και μεγάλα 
πολλαπλασιαστικά αποτελέσματα, που έχουν την δυνατότητα να επιφέρουν μεγάλα 
οικονομικά οφέλη στην πόλη εξαιτίας αφενός της αναξιοποίητης μέχρι στιγμής 
δυναμικής τους και αφετέρου του εύρους οικονομικών δραστηριοτήτων που μπορούν 
να δημιουργήσουν. 

Μετά από διαβουλεύσεις των συμμετεχόντων εταίρων αποφασίστηκε η 
πρόταση ΠΚΣΑ Βέροιας να στοχεύει σε επιλεγμένους άξονες προτεραιότητας με 
αυξημένη αλληλοσυμπληρωματικότητα, πολλαπλασιαστικά αποτελέσματα και 
εξειδικευμένη στοχοθεσία. Η στοχοθεσία αυτή θα προσπαθεί να αμβλύνει ορισμένα 
από τα αδύνατα σημεία της πόλης και να αξιοποιήσει ορισμένα στοιχεία του 
αναξιοποίητου δυναμικού της, συνεισφέροντας ταυτόχρονα στην μερική επίλυση 
οικονομικών, κοινωνικών και περιβαλλοντικών προβλημάτων μέσω μιας 
νεωτεριστικής προσέγγισης. 
Χαρακτηριστικά Δήμου Βέροιας 

Ο Δήμος Βέροιας φαίνεται να είναι επιλέξιμη περιοχή για χρηματοδότηση 
από το ΠΚΣΑ καθώς αποτελεί αφενός ορεινή περιοχή με ιδιαίτερα τοπογραφικά 
χαρακτηριστικά και αφετέρου αστική περιοχή στην οποία χρειάζεται να αναπτυχθεί ο 
«μητροπολιτικός» χαρακτήρας και οι δεσμοί με τον περιβάλλοντα ύπαιθρο χώρο. 

Πιο συγκεκριμένα είναι μία περιοχή που συγκεντρώνει πολλά ιδιαίτερα 
χαρακτηριστικά, όπως: 



 Είναι η πρωτεύουσα του νομού Ημαθίας και αποτελεί το οικονομικό 
και διοικητικό κέντρο της περιοχής. 
 Περιβάλλον: 

o Από πλευράς διαμόρφωσης του εδάφους και γεωγραφίας 
συνδυάζει τις πεδινές (και κύρια αγροτικές περιοχές) με 
ημιορεινές και καθαρά ορεινές περιοχές. Υπάρχουν δασώδεις 
περιοχές και με ιδιαίτερο φυσικό κάλλος, κατάλληλες για την 
ανάπτυξη τουριστικών μονάδων και δραστηριοτήτων. 

o Στα όρια του δήμου υπάρχει ο ποταμός Αλιάκμονας (με τα 
φράγματα της ΔΕΗ). 

o Το αστικό περιβάλλον αναπτύχθηκε γρήγορα, χωρίς ιδιαίτερο 
σχεδιασμό και πρόνοια για ορθολογική και καλαίσθητη 
ανάπτυξη. 

 Πολιτισμός: 
o ΄Εχει μία ιστορική διαδρομή και μνημεία από την νεολιθική 

περίοδο έως σήμερα (αρχαία Ελλάδα, Βυζάντιο, σύγχρονη 
παράδοση). 

o Διατηρήθηκαν μνημεία και άλλων εθνοτήτων (εβραίων, 
τούρκων). 

o Εχει αναπτύξει δράσεις και έργα που διευρύνουν το 
πολιτιστικό προϊόν (π.χ. μουσείο εκπαίδευσης, συνεδριακό 
κέντρο). 

 Οικονομία: 
o Στον αγροτικό τομέα το κύριο προϊόν είναι το ροδάκινο (η 

Ελλάδα είναι η μεγαλύτερη παγκοσμίως εξαγωγός χώρα 
κομπόστας ροδάκινου). Χαρακτηριστικό της Ελλάδος 
γενικότερα είναι οι μικροί και ανίσχυροι συνεταιρισμοί, που 
δεν μπορούν να παρακολουθήσουν τις εξελίξεις και τις 
απαιτήσεις των πελατών τους, ειδικά των ξένων. 

o Είναι η περιοχή μεγάλη κτηνοτροφική παραγωγή 
o Είναι σε μεταβατικό στάδιο, λόγω των αλλαγών στη δομή της 

οικονομίας (άνοδος των υπηρεσιών και συρρίκνωση του 
Αγενούς τομέα). 

o Με την Εγνατία οδό, η Βέροια αποκτά άλλη στρατηγική θέση 
στο χώρο των μεταφορών και συγκοινωνιών. 

o Υπάρχει ήδη κάποια τουριστική ανάπτυξη με μικρά ξενοδοχεία 
που εξυπηρετούν την πόλη, αγροτουριστικές μονάδες, το 
χιονοδρομικό κέντρο Σελίου. 

Αντικείμενο 
 Από την μέχρι τώρα γνώση φαίνεται να ξεχωρίζουν πολλαπλές δυνατότητες 
ανάπτυξης, που μπορούν να δώσουν μακροπρόθεσμη πνοή στον τόπο. Ωστόσο τρεις 
βασικοί άξονες προτεραιότητας και ένας συμπληρωματικός με επιμέρους δράσεις, 
φαίνεται να παρουσιάζουν αφενός ισχυρές αλληλεξαρτήσεις και πολλαπλασιαστικά 
αποτελέσματα ανάπτυξης και αφετέρου να εναρμονίζονται λειτουργικά προς ένα 
κοινό όραμα για την περιοχή. Αυτοί οι άξονες αφορούν: 

 τον τουρισμό 
 την γεωργία 
 την αρχιτεκτονική τοπίου και τον πολισμό 

Η επιλογή του τουρισμού ως βασικού άξονα προτεραιότητας έγινε διότι η 
αξιοποίηση της δυναμικής αυτού του τομέα θα προσδώσει: 



 Αμεσα και πολλαπλά οικονομικά οφέλη μέσα από τις νέες θέσεις 
εργασίας και τουριστικού εισοδήματος. 

 Εμεσα οικονομικά οφέλη μέσω της αυξημένης προβολής της πόλης 
(προσέλκυση επενδύσεων). 

 Προσαρμογή φθινόντων τομέων στην νέα τουριστική δυναμική (π.χ. 
γεωργία - αγροτουρισμός). 

 Αποκατάσταση της ταυτότητας της πόλης και συνεπακόλουθα 
συγκράτηση του πληθυσμού. 

Η επιλογή της γεωργίας ως δεύτερου άξονα προτεραιότητας έγινε διότι: 
 Η προσαρμογή του σημαντικού αυτού τομέα για την οικονομία της 

Βέροιας, στην νέα οικονομική πραγματικότητα θα συγκροτήσει τον 
πληθυσμό υπαίθρου της Βέροιας. 

 Οι δράσεις γεωργίας θα αμβλύνουν τα κοινωνικά προβλήματα που 
προκαλεί η βίαια μετάβαση από τον πρωτογενή τομέα στους άλλους 
τομείς. 

 Υπάρχει αυξημένη τουριστική δυναμική (αγροτουρισμός) στην 
περιοχή που μπορεί να αξιοποιηθεί μόνο με την ύπαρξη μιας κρίσιμης 
μάζας γεωργών σύγχρονων και ευέλικτων. 

Η επιλογή της αστικής κτιριακής ανάπλασης και αλλαγής της χρήσης των 
κτιρίων προς την πολιτιστική κατεύθυνση ως άξονα προτεραιότητας 3 έγινε γιατί: 

 Υπάρχει μεγάλη δυνατότητα μουσειακής χρήσης κτιρίων, που 
μπορούν να χρησιμοποιηθούν προς τουριστικό όφελος. 

 Η αστική κτιριακή ανάπλαση θα βελτιώσει σημαντικά το συνολικό 
αρχιτεκτονικό προφίλ της πόλης προς όφελος της ποιότητας ζωής των 
κατοίκων και την βελτίωση της συνολικής εικόνας της πόλης. 

 Υπάρχουν πολλές δυνατότητες ανάπλασης και αλλαγής χρήσης 
κτιρίων και συνεπώς αυξημένη αλληλοσυμπληρωματικότητα του 
άξονα αυτού με τον πολιτιστικό, θρησκευτικό και εκπαιδευτικό 
τουρισμό. 

Αναλυτική περιγραφή αξόνων προτεραιότητας 
Αξονας προτεραιότητας 1: Ανάπτυξη ποιοτικών και ποικίλων μορφών 

τουρισμού που να αναδεικνύουν την ταυτότητα του τόπου καθώς και τα συγκριτικά 
του πλεονεκτήματα. 

Η περιοχή διαθέτει αφθονία τουριστικών πόρων η αξιοποίηση και προβολή 
των οποίων είναι απαραίτητη για την ενίσχυση της τουριστικής ανάπτυξης της 
περιοχής. Η αφθονία των πόρων μπορεί να επιτρέψει την ανάπτυξη πολλών μορφών 
τουρισμού όπως: 

 Πολιτιστικός τουρισμός 
 Αρχαιολογικός τουρισμός 
 Εκπαιδευτικός τουρισμός 
 Θρησκευτικός τουρισμός 
 Συνεδριακός τουρισμός 
 Αθλητικός τουρισμός 
 Αγροτουρισμός 
 Ορεινός τουρισμός, τουρισμός στην ύπαιθρο, φυσιολατρικός 

τουρισμός. 
Πιθανές δράσεις για την υλοποίηση του άξονα προτεραιότητας 1: 

 Συνεργασία όλων των τουριστικών και πολιτιστικών φορέων της 
περιοχής και δημιουργία ενός νέου ενοποιημένου φορέα ο οποίος θα 
συντονίζει την τουριστική προσφορά του Δήμου. 



 Δημιουργία ενός τουριστικού - ερευνητικού πόλου και ενός χώρου 
αναψυχής στο μεγάλο πρώην στρατόπεδο κοντά στο Πανεπιστήμιο και 
πάνω στον κόμβο της εγνατίας οδού. 

 Σχεδιασμός θεσμών και εκδηλώσεων 
 Αύξηση της προβολής της πόλης 

 Σχέδιο τουριστικής προβολής 
 Δημιουργία συμβόλου και εικόνας πόλης 
 Ιστοσελίδα πόλης που θα περιέχει όλες τις δυνατότητες τουρισμού καθώς 

πακέτα τουρισμού (π.χ. 1η μέρα - αγροτουρισμός - διαμονή σε αγροτικό 
κατάλυμα - γνωριμία με τοπικά προϊόντα, 2η μέρα πολιτιστικές διαδρομές) 
 Δημιουργία ενιαίου συστήματος καταγραφής πληροφοριών 

κρατήσεων. 
 Ψηφιοποίηση πολιτιστικού αποθέματος. 
 Προβολή αξιοθέατων της πόλης στους επισκέπτες του χιονοδρομικού. 
 Δημιουργία γραφείου πληροφοριών (Info Point) 

 
 Εκπαίδευση και κατάρτιση σε θέματα τουρισμού 
 Σύνδεση Χιονοδρομικών Κέντρων Σελίου - Πηγαδιών, συνέχεια του 

ήδη κατασκευαζόμενου δρόμου Σέλι - Ανω Σέλι. 
 Δημιουργία στη δημοτική έκταση μεταξύ Τριποτάμου - Γεωργιανών - 

Καστανιάς - Ξηρολειβάδου του Ανοιχτού Αγροκτήματος (Οι Κήποι 
του Μίδα), για υποδειγματική (παραγωγική, όχι μουσειακή) 
καλλιέργεια όλων των παραδοσιακών αγροτικών δραστηριοτήτων της 
Ημαθίας (δασικές, γεωργικές, κτηνοτροφικές, «βιοτεχνικές», όπως π.χ. 
τυροκομία) - εγκατάσταση του διοικητικού «κέντρου» του 
Αγροκτήματος στο διατηρητέο κτίριο του σχολείου του Κομνηνίου 
(κηρυγμένο μνημείο). 

 Αναβάθμιση ποιότητας τουριστικών καταλυμάτων. 
 Συνέχιση και επέκταση του δικτύου των ορεινών μονοπατιών. 
 Εφαρμογή του Προγράμματος Αποκατάστασης των 

εγκαταλελειμμένων λατομικών χώρων. 
 Ανάδειξη - αξιοποίηση του ποτάμιου συστήματος Αλιάκμων - 

Τριπόταμος - Λιανοβρόχι: οικολογική - τουριστική - ιαματική 
(Λιανοβρόχι) διάστασή του. 

 Οικολογικό Πάρκο (παρόχθια του Αλιάκμονα) σε συνδυασμό με το 
υπό διαμόρφωση Αεροπορικό Πάρκο (ανοιχτό - υπαίθριο «αεροπορικό 
- πολεμικό» Μουσείο, - ήδη έχει αποκτηθεί το πρώτο αεροπλάνο από 
την Πολεμική Αεροπορία και επίκειται η απόκτηση και άλλων). 

 Μικρές ξενοδοχειακές μονάδες σε δημοτικές εκτάσεις (όπως π.χ. στον 
Προφήτη Ηλία - περιοχή εξαιρετικού κάλλους) - Ανάλογες μονάδες 
για αξιοποίηση του «θερινού» Βερμίου (προετοιμασίες αθλητικών 
ομάδων). 

 Ανάπλαση κοίτης Τριποτάμου σε όλο το μήκος της (από πηγές μέχρι 
Τ66, και δημιουργία παρόχθιας διαδρομής με «έπαθλα» κ.λ.π.). 

 Ανάπτυξη μικρών αγροτουριστικών μονάδων - Εισαγωγή τοπικών 
προϊόντων στο τουριστικό κύκλωμα: 

 Καταλύματα ειδικών προδιαγραφών 
 Συνδυασμός παραγωγικών δραστηριοτήτων με τη διαμονή ή 

εστίαση 
1.- Ελαιοτριβείο 



2.- Οινοποιείο 
3.- Παραγωγή σπιτικών γλυκών 
4.- Κηπευτικά 
5.- Κτηνοτροφία - τυροκομεία 

(με αυτόν τον τρόπο επιτυγχάνεται η διασύνδεση του πρωτογενή και δευτερογενή 
τομέα με τον τουρισμό) 

 Ανάπτυξη δραστηριοτήτων για την πρόσβαση και αξιοποίηση του 
περιβάλλοντος και των δυνατοτήτων που προσφέρει η περιοχή: 

 Πεζοπορία, ορειβασία, ποδηλασία, ιππασία 
 Τοξοβολία 
 Ψάρεμα 
 Αεραθλητισμός 
 Συνδυασμός αθλητισμού και περιπέτειας 
 Περιηγήσεις 

 Συνδυασμός μεσαίων και μικρών τουριστικών μονάδων με 
προπονητικό αθλητισμό. 

 Δημιουργία προπονητικού κέντρου με αίθουσες βαρών, γυμναστικής, 
πισίνα, χαλάρωση που θα εξυπηρετεί και θα εξυπηρετείται από τις 
παρακείμενες ξενοδοχειακές μονάδες. Παράλληλα όλες αυτές οι 
υποδομές θα εξυπηρετούν και άλλους φορείς σε πιο μόνιμη και 
συστηματική βάση όπως σχολεία, πανεπιστήμιο, σωματεία - 
επιχειρήσεις (και γενικά ομάδες ανθρώπων) που θέλουν να τις 
χρησιμοποιούν. Κατά τους χειμερινούς μήνες θα δέχεται επίσης 
επισκέπτες και αθλητές των χιονοδρομικών κέντρων. 

2.- Αξονας προτεραιότητας 2: Αύξηση της ανταγωνιστικότητας της γεωργίας με 
απώτερο σκοπό την προσαρμογή του τομέα στην νέα οικονομική 
πραγματικότητα (περικοπές ΚΑΠ, δημιουργία γεωργού επιχειρηματία κ.τ.λ.) και 
την διασύνδεσή της με το τουριστικό κύκλωμα 

Ο αγροτικός τομέας αποτελεί βασική πηγή εισοδήματος για τους κατοίκους 
της περιοχής, όχι μόνο για τους αγρότες αλλά και για μεγάλο μέρος της βιοτεχνικής / 
βιομηχανικής δραστηριότητας. Η ενίσχυσή του αποτελεί απαραίτητη προϋπόθεση για 
την ανάπτυξη της συνολικής οικονομίας στην περιοχή ιδιαίτερα σήμερα, όπου οι 
συνθήκες ανταγωνισμού δημιουργούν ολοένα και περισσότερες απαιτήσεις για την 
ποιότητα και την τιμή των διακινούμενων προϊόντων. Επιπλέον η διασύνδεση του 
γεωργικού τομέα με τον τουριστικό θα δημιουργήσει πολλαπλασιαστικά 
αποτελέσματα και για τους δύο, όπως εξηγήθηκε παραπάνω στην αναφορά στον 
οικολογικό τουρισμό και την προμήθεια του τουριστικού κυκλώματος με τοπικά 
προϊόντα. Απαραίτητο στοιχείο αυτής της διασύνδεσης είναι η δημιουργία αγρότη 
επιχειρηματία που θα αντιλαμβάνεται την σημασία του ποιοτικού προϊόντος, της 
διαχείρισης και της επαγγελματικής συμπεριφοράς. 
Πιθανές δράσεις για την υλοποίηση του άξονα προτεραιότητας 2: 

 Παραγωγή ποιοτικών, και πιστοποιημένων αγροτικών προϊόντων. 
 Η γεωργία πρέπει να στραφεί σε ειδικά 

(παραδοσιακά, τοπικές ποικιλίες και μεθόδους 
παραγωγής) και οικολογικά προϊόντα. 

 Δημιουργία εκθεσιακού κέντρου τοπικών προϊόντων. 
 Διάδοση ορθών γεωργικών πρακτικών προς την κατεύθυνση της 

δημιουργίας πρότυπων αγροκτημάτων. 
 Προσέλκυση νέων αγροτών 



 Παραγωγή ενέργειας από τα απόβλητα των σταβλικών εγκαταστάσεων 
(με τροφοδότηση των ίδιων των στάβλων και γειτονικών θερμοκηπίων 
με ηλεκτρική ενέργεια). 

 Διαχείριση βοσκοτόπων - βελτίωση κτηνοτροφικών υποδομών. 
 Η κτηνοτροφία πρέπει να αρχίσει να διαφοροποιείται και ποιοτικά 

(εκτός από το μεγάλο της μέγεθος) με την ανάδειξη και ντόπιων 
ποικιλιών με κάποια ειδικά χαρακτηριστικά, οικολογικές πρακτικές 
βόσκησης και διατροφής, επεξεργασία κρεατοσκευασμάτων με ντόπιες 
συνταγές κ.λ.π. 

 Αυτό προϋποθέτει τεχνογνωσία, στήριξη και 
κατάλληλους φορείς: 

1.- Γεωπονίας, κτηνοτροφίας, τεχνολογίας 
τροφίμων 

2.- Ποιοτικών ελέγχων 
3.- Εμπορίας 
4.- Προβολής και διαφήμισης 
5.- Οργάνωσης και συντονισμού και τις 

απαιτούμενες 
      υποδομές (γραφεία, εργαστήρια, πληροφορική 

κ.λ.π.) 
 «Μουσείο» ροδάκινου, 
 Δημιουργία αγροτικού τεχνολογικού πάρκου με ενσωμάτωση του 

υπάρχοντος Ινστιτούτου, τη δημιουργία κτηνοτροφικού Ινστιτούτου, 
την εγκατάσταση κέντρου πιστοποίησης (ποιότητας χημείου κ.α.). 

3.- Αξονας προτεραιότητας 3: Μαζική αστική κτιριακή ανάπλαση και 
αναπροσαρμογή της χρήσης των κτιρίων/τοπίων προς την πολιτιστική 
κατεύθυνση προς όφελος του τουρισμού και της ποιότητας ζωής των κατοίκων. 

Οι δράσεις του άξονα αυτού αν και συνεισφέρουν στην επίτευξη του άξονα 1 
και συνεπώς θα μπορούσαν να υπάγονται σε αυτόν, θεωρήθηκε σκόπιμο να 
αποτελέσουν ξεχωριστό άξονα και αυτό γιατί υπάρχουν πολλές δυνατότητες 
ανάπλασης και αλλαγής χρήσης κτιρίων που συνεισφέρουν εκτός από τον τουρισμό 
και στη συνολική βελτίωση της εικόνας της πόλης προς όφελος της ποιότητας ζωής 
των κατοίκων. 
Πιθανές δράσεις για την υλοποίηση του άξονα προτεραιότητας 3: 

 Συντήρηση, ανάδειξη και δημιουργία μνημείων και των παραδόσεων. 
Π.χ.: 

 Αρχαιολογικό Βέροιας 
 Βυζαντινό Βέροιας 
 Λαογραφικό Βέροιας (υπό εγκατάσταση στο Αρχοντικό 

Σαράφογλου) 
 Μουσείο Εκπαίδευσης Δήμου Βέροιας (προσωρινή 

εγκατάσταση στο χώρο του Πανεπιστημίου - μελλοντική και 
οριστική, εντός πενταετίας, εγκατάσταση σε παρακείμενο 
πρώην στρατόπεδο). 

 Μουσείο της Μάνας (κατοχυρωμένο στην UNESCO - υπό 
συζήτηση και διαπραγμάτευση με τον ιδρυτή και δημιουργό 
του, για τον χώρο του πρώην στρατοπέδου μαζί με το Μουσείο 
Εκπαίδευσης). 



 Μουσείο Παιδικών Παιγνιδιών (στον ίδιο χώρο - υπό 
συζήτηση και διαπραγμάτευση με τον ιδρυτή και δημιουργό 
του) 

 Μουσείο Σύγχρονης Ιστορίας και Τέχνης «Βλαχογιάννειο» - 
στέγαση του Ιδρύματος Βικέλα, με αιχμή την προσωπικότητα 
του Δημητρίου Βικέλα, τους Ολυμπιακούς Αγώνες και το 
Ολυμπιακό Κίνημα, αλλά και τις άλλες (λογοτεχνικές κ.λ.π.) 
δραστηριότητες και δημιουργίες του Βικέλα) - σε συνδυασμό 
με λειτουργία Πινακοθήκης - Αίθουσας Εκθέσεων στον ίδιο 
χώρο (Βλαχογιάννειο). 

 Σύσταση φορέων για τον σχεδιασμό των απαραίτητων υποδομών για 
την προβολή και τη διατήρησή τους. Π.χ.: 

 ένα ιστορικό μνημείο, για να αναδειχθεί καλύτερα, μπορεί να 
χρειάζεται εκτός από τη συντήρηση και τη διαμόρφωση του 
περιβάλλοντος χώρου, παραδόσεις που έχουν ξεχασθεί ή και 
διατηρούνται χρειάζονται υποστήριξη για να αναβιώσουν, να 
γίνουν ευρύτερα γνωστές, να μπορούν να αξιοποιηθούν 
πολιτιστικά, για την προβολή και την ταυτότητα του τόπου και 
οικονομικά. 

 για να αναδειχθούν και αξιοποιηθούν μνημεία και παραδόσεις 
μπορεί να συνδεθούν με θεσμούς και εκδηλώσεις όπως: 
φεστιβάλ μουσικής, θεάτρου, αγώνες, κ.λ.π. 

 φορείς για την συντήρηση, λειτουργία και αξιοποίηση 
μνημείων, εκδηλώσεων κ.λ.π. 

 Η Βέροια σταυροδρόμι των Πολιτισμών (ανάδειξη του 
πολυπολιτισμικού χαρακτήρα της πόλης: Συναγωγή, Τζαμιά, 
επικείμενη έκδοση του Δήμου για την Οθωμανική Αρχιτεκτονική της 
Βέροιας), 

 Υποστήριξη (κίνητρα) ιδιωτών για αποκατάσταση διατηρητέων 
κτιρίων, δημιουργία επιχειρήσεων και στέγασή τους στα διατηρητέα - 
Απόκτηση - διάσωση διατηρητέων από το Δήμο, αποκατάσταση και 
στέγαση δημοτικών κοινωνικών, πολιτιστικών και άλλων υπηρεσιών 
και δράσεων. 

Με την ευκαιρία της δημιουργίας και της νέας φραγματολίμνης του 
Αλιάκμονα ίδρυση παρόχθιου Ενυδρείου για την ποτάμια ζωή (μπορεί μάλιστα να 
φέρει και την «προκλητική» ονομασία «Μουσείο του Γλυκού Νερού»). 
4.- Συμπληρωματικές ενέργειες 
Πιθανές δράσεις για την υλοποίηση του άξονα προτεραιότητας 4: 

 Εκδοση αναλυτικού οδηγού τοπικής βιομηχανίας 
 Θεσμοθέτηση εβδομάδας τοπικής βιομηχανίας 
 Προβολή και προώθηση των προϊόντων της Βέροιας στο εξωτερικό, 

μέσω εκθέσεων, διαφήμισης και της δημιουργίας σελίδων και 
δικτυακών τόπων. 

 Δημιουργία σύγχρονων μονάδων logistics που να πληρούν τους όρους 
υγιεινής και ασφάλειας των προϊόντων (τεχνολογίες διατήρησης 
τροφίμων, υψηλή παραγωγικότητα, εξοικονόμηση ενέργειας). 

 Συμπράξεις με ιδιωτικό τομέα για κατασκευή χώρων στάθμευσης (ήδη 
έτοιμες δύο προμελέτες και ενδιαφέρον και για άλλες). 

 Αξιοποίηση της στρατηγικής θέσης της πόλης: αμέσως μετά την έξοδο 
της Εγνατίας από την Ηπειρο - Δυτική Μακεδονία, συμφέρει να 



εγκατασταθούν εδώ τα κέντρα διανομής αγαθών και υπηρεσιών και 
από εδώ να εξακτινώνουν τις δράσεις τους στην «ενδότερη» Ελλάδα. 

 Αιολική ενέργεια (σε περιοχές του Βερμίου) και φωτοβολταϊκά σε 
επιφάνειες δημοτικών και δημόσιων κτιρίων. 

 Ηπιες μορφές ενέργειας: υδατοπτώσεις Τριποτάμου για 
ηλεκτροδότηση δημοτικού φωτισμού και βιολογικού καθαρισμού 
ΔΕΥΑΒ. 

 
Ορφανίδης: Τέσσερα χρόνια κουράστηκα με την αντιπολίτευση της κας 

Ουσουλτζόγλου και τώρα, αν κι είναι νωρίς, αρχίζω να κουράζομαι με την 
αντιπολίτευση του κ. Σκουμπόπουλου. Τέλος πάντων, σ΄ αυτό το δημοτικό 
συμβούλιο υπάρχει θεματολογία, υπάρχει θέληση να προσφέρει ο καθένας από την 
πλευρά του; Εχω την εντύπωση ότι όλα γίνονται για τα προσχήματα και όχι για την 
ουσία. Εγώ επισημαίνω την προσοχή όλων μας ότι πρέπει κάποτε σ΄ αυτό το χώρο 
εδώ που λέγεται δημοτικό συμβούλιο να προσφέρουμε. Ολοι οι ομιλητές και των δύο 
μεγάλων παρατάξεων, δεν αμφισβητούν τελικά την ίδρυση αυτού του κέντρου, 
μπορεί κι εγώ μέσα μου να μην το αμφισβητώ αν και μέσα μου έχω κάποιες 
προσωπικές διαφωνίες σε ό,τι αφορά τη συμμετοχή και τον ρόλο που θα παίξει. 
Μιλάμε σήμερα ότι πρέπει να εξασφαλίσουμε την ανάπτυξη, κάτι για το οποίο 
επιμένω. Μιλάμε σήμερα και μάλιστα η Δήμαρχος το έβαλε και μεγαλεπήβολα ότι 
δεν είναι μόνο πρόβλημα της Βέροιας αλλά και γενικότερο. Δηλαδή στον ένα μήνα 
λύσαμε τα προβλήματα της Βέροιας και θ΄ ασχοληθούμε και με τα προβλήματα των 
άλλων δήμων, νομών και του κράτους. Θα κάνω μία μικρή πολιτική τοποθέτηση. 
Εχετε την εντύπωση ότι η ανάπτυξη περνάει μέσα από τους δήμους; Αν το νομίζετε 
να μας το πείτε. Εμείς σαν παράταξη, πιστεύουμε ότι ο δήμος σήμερα έχει 
διαχειριστικό χαρακτήρα και πάντα ήμασταν και είμαστε ακόμη αντίθετοι. Εκεί θα 
πρέπει να επικεντρώσετε την προσοχή σας γιατί θα είστε και μέλη της ΚΕΔΚΕ και 
των αντιπροσωπειών κ.λ.π. και θα απαιτείτε και πρέπει να απαιτήσετε ουσιαστικές 
παρεμβάσεις των δήμων και όχι μόνο διαχειριστικού χαρακτήρα. Το αν είναι τα 
οικονομικά του δήμου σε αισχρή κατάσταση, βρείτε μου εσείς έναν δήμο της 
Ελλάδας που είναι σε καλή κατάσταση. Αρα λοιπόν προσπαθείτε να μας πείσετε ότι 
θα δημιουργήσετε ένα κέντρο το οποίο θα λύσει το αναπτυξιακό πρόβλημα του 
νομού και της Ελλάδας. Εμείς προσωπικά δεν το πιστεύουμε γιατί η κατεύθυνση είναι 
κεντρική και όχι τοπική. Ένα απλό παράδειγμα είναι πως ο νομός Ημαθίας, καλώς ή 
κακώς, παράγει βοδινό κρέας, το 70% της ελληνικής παραγωγής. Καλύπτουμε το 
20% της ζήτησης και δεν λέει κανένας αφού είναι λίγο γιατί δεν το κάνουν 
περισσότερο. Καθόμαστε να κάνουμε κέντρα, ενώ γνωρίζουμε σε πολλές περιπτώσεις 
τι πρέπει να κάνουμε και θα έρθουν να μας κάνουν κάποιοι αναλύσεις για να 
δώσουμε ανάπτυξη στον τόπο και μάλιστα αυτό το  κέντρο, όπως είπε ο κ. Παυλίδης, 
θα είναι βιομηχανικός εκσυγχρονισμός. Εδώ δεν έχουμε καθορίσει ακόμη χώρο 
βιοτεχνικής περιοχής κι εμείς θέλουμε να δημιουργηθούν εργοστάσια. Πού θα τα 
κάνουμε; Στα χωράφια; Με τι υποδομές; Και στο κάτω-κάτω, βλέπω και μία αντίθεση 
στην τοποθέτηση. Μιλάμε για πρωτογενή τομέα και η κύρια ουσία και ο τίτλος είναι 
βιομηχανικός εκσυγχρονισμός. Τελικά καταλαβαίνουμε τι είναι πρωτογενής τομέας; 
Είναι η παραγωγή μας. Αν το καταλαβαίνουμε τότε να πάμε και παραπέρα. Δηλαδή 
εμείς εδώ δεν έχουμε παραγωγή, τιμές, εργατικό δυναμικό και προσπαθούμε να 
βαφτίσουμε την ανάπτυξη από ένα σχέδιο που θα κάνουμε μεγαλεπήβολο 
βιομηχανικού εκσυγχρονισμού. Αντε και τα λύσαμε κι αυτά. Ποιος θα επενδύσει και 
με τι τρόπο; Παρέχει ο δήμος τίποτα; Μόνο την ανάγκη ότι π.χ. ξέρετε υπάρχει 
ανάγκη να επεξεργαστούμε τα σπαράγγια; Ο δήμος πρέπει να παρέχει υπηρεσίες, να 



παρέχει φθηνή γη, να παρέχει δικαιώματα στους επενδυτές που θα βοηθιούνται και 
θα ελκύονται να έρθουν στη Βέροια. Μόνο μ΄ έναν τίτλο ότι έχουμε ροδάκινα, κάτι 
που ξέρει όλη η Ελλάδα κι όλος ο κόσμος, δεν λύνεται το πρόβλημα. Τελικά η 
ανάπτυξη δεν περνάει από τους Δήμους και κακώς μας μπερδεύετε. Εάν θέλετε 
πραγματική ανάπτυξη πρέπει να αγωνιστείτε σε άλλους τομείς για να μπορέσει να 
φθάσει ο δήμος μας και οι δήμοι της Ελλάδος να έχουν έναν πρωταγωνιστικό ρόλο 
στην ανάπτυξη. 

Τσιάρας: Ακούγοντας τους προηγούμενους ομιλητές, ήθελα να σχολιάσω 
αυτά που δεν ακούστηκαν σε σχέση με την προκήρυξη, η οποία αυτή τη στιγμή δίνει 
στον δήμο μας τη δυνατότητα να δημιουργήσει μόνος του έναν χώρο ανάπτυξης, δίνει 
τη δυνατότητα να προτείνει κάποιες δράσεις οι οποίες θα κριθούν εάν και πόσο είναι 
καινοτόμες, κι αν τυχόν είναι τότε θα επικροτηθούν για να υλοποιηθούν τέτοιου 
είδους ιδέες προκειμένου να προχωρήσει αυτό το σχέδιο. Εγώ πιστεύω ότι η 
προσπάθεια είναι από την κεντρική διοίκηση ακόμη, είναι στη σωστή κατεύθυνση το 
να προκηρυχθούν αυτά τα Πρότυπα Καινοτόμα Σχέδια και πραγματικά δεν μπορώ να 
σκεφθώ κάτι πιο καινοτόμο από ένα Κέντρο προσαρμοσμένο στις ανάγκες και 
απαιτήσεις του νομού μας. Σε κάθε περίπτωση πιστεύω πως η προσπάθεια αυτή σε 
σχέση με το εισηγητικό που είχαμε πάρει στις 27 Νοεμβρίου δεν έχει καμία σχέση κι 
εννοώ ποιοτική. Πιστεύω ότι αυτή η προσπάθεια είναι πολύ πιο συγκροτημένη σε 
πολύ λιγότερο χρόνο και η οποία έχει τα φόντα για να πετύχει κι εύχομαι να πάει 
καλά και τελικά να ενταχθούμε σ΄ αυτήν. Να πω επίσης ότι όλοι οι επαγγελματικοί 
εταίροι είναι σοβαρές επιχειρήσεις του νομού που ασχολούνται με τέτοιου είδους 
δραστηριότητες που μπορούν ν΄ αναπτυχθούν μέσα απ΄ αυτό το κέντρο έρευνας. Η 
προσπάθεια συνεργασίας με τον ιδιωτικό τομέα είναι πολύ σοβαρή και πιστεύω ότι 
θα έρθουν κι άλλοι για να πάρουν μέρος, εφόσον καταφέρουμε κι ενταχθούμε σ΄ αυτό 
το πρόγραμμα. 

Κάκαρης: Εγώ έχω να καταθέσω τον εξής προβληματισμό. Είδα μία 
συμπεριφορά από τη μεριά της αντιπολίτευσης κυρίως, να χαρακτηρίζει απαξιωτικά 
το όλο σχέδιο, να λέει ότι έγινε με προχειρότητα. Εγώ είχα την ευτυχία να βρεθώ στο 
χώρο της Πολυτεχνικής Σχολής, να καθίσω στο ίδιο τραπέζι με τον κοσμήτορα, να 
βρεθώ στη συνάντηση των φορέων κάτι που ήταν πολύ σημαντικό δηλ. να βλέπεις 
τέτοιες συνεργασίες σε τοπικό επίπεδο. Είδα λοιπόν από τη μεριά του κοσμήτορα και 
των άλλων έναν τρομερό ενθουσιασμό και ανοιχτοί σ΄ αυτή την πρόταση. Επειδή έχω 
εκτίμηση και στον θεσμικό ρόλο αλλά και σε προσωπικό επίπεδο αφού είχα την τύχη 
να συναντήσω αυτό τον άνθρωπο, πιστεύω ότι αυτοί οι άνθρωποι δεν λειτουργούν 
τόσο πρόχειρα και μάλιστα όταν ξέρουμε ότι αυτά τα άτομα εξετάζουν την 
παραμικρή λεπτομέρεια, δεν αφήνουν κάτι να πέσει κάτω. Εγώ βέβαια αναρωτιέμαι 
αν μας ενδιαφέρει να φέρουμε λεφτά στην πόλη, να ανασάνουμε, να κάνουμε μία 
ευρωπαϊκή πόλη σε ανταγωνιστικό ή οικονομικό επίπεδο. Δεν πιστεύω ότι πρέπει να 
βλέπουμε μία στείρα αντιπολίτευση και μάλιστα όταν υπήρχαν κάποιες ευθύνες. 
Προφανώς δεν καταλάβαμε τη λειτουργία αυτού του κέντρου και τι παραμέτρους 
αξιοποίησης μπορεί να έχει αυτό. 

Παυλίδης: Μιλήσαμε για το Κέντρο Ερευνας Βιομηχανικού Σχεδιασμού, 
μιλήσαμε για τον πολυλειτουργικό-πολυδιαδραστικό χώρο και μιλήσαμε για το 
κέντρο ολοκληρωμένης ανάπτυξης της υπαίθρου. Όπως είδατε υπάρχει μία σαφής 
σχέση όλων αυτών των πραγμάτων κι ενώνει τη βιομηχανία με την αγροτική 
παραγωγή, τον πρωτογενή με τον δευτερογενή τομέα και σας είπα ότι αυτό μπορεί να 
επεκταθεί και στον τριτογενή, δηλ. στις υπηρεσίες. Δεν διεκδικούμε ότι θα κάνουμε 
την ανάπτυξη του τόπου μόνο με αυτό, απλώς όλες οι φορείς θα καταθέσουν 
προτάσεις και ορισμένα θα εγκριθούν. Διεκδικούμε, σαν πόλη, να κερδίσουμε κάτι 



παραπάνω από το Δ΄ ΚΠΣ κι αυτό κάνουμε. Δεν είμαστε της άποψης ότι η ανάπτυξη 
περνάει αποκλειστικά μέσα από τους Δήμους, αλλά κάθε Δήμος εκφράζει τους 
πολίτες και πρέπει να στήσει ένα περιβάλλον στην περιοχή του, όπου μέσα εκεί θα 
προκληθεί ο ιδιώτης να έρθει να επενδύσει ή θα βοηθηθεί απ΄ όλα αυτά που θα του  
παρέχει αυτό το περιβάλλον. Να μην κάνει τίποτα ο Δήμος, να μην διεκδικήσει, να 
μην προχωρήσει σε τέτοιες προτάσεις; Στην πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου 
αναφέρονται ένα σωρό πράγματα αλλά δεν φαίνεται πουθενά το καινοτόμο. Ποιο 
είναι το καινοτόμο; Το μουσείο της μητέρας; Το μουσείο των παιδικών παιχνιδιών ή 
το μουσείο του ροδάκινου; Εμείς όλα αυτά τα πράγματα δεν τα βάζουμε στα μουσεία 
αλλά θέλουμε να τα βοηθήσουμε όπως και τους φορείς του τόπου και τις 
παραγωγικές δυνάμεις. Ως προς το κρέας να πω ότι κι αυτό συμπεριλαμβάνεται στην 
πρότασή μας και τα έχουμε λάβει όλα υπόψη μας κι αν θέλετε είναι ένας σχεδιασμός, 
να ξεκινήσει δηλ. από τη γενετική παραγωγή, αντί να εισάγουμε μοσχαρίσιο κρέας κι 
αν θέλετε να πιστοποιηθεί το κρέας μας και χίλιες δυο άλλες ιδέες τα οποία θα 
προκαλέσει η μελέτη σκοπιμότητας που θα επακολουθήσει. Στο Δ΄ ΚΠΣ, αυτά που 
θα επιδοτηθούν είναι η μεταφορά της τεχνολογίας, της τεχνογνωσίας και δεν είναι τα 
κτιριακά ή παραδοσιακά που ήταν στα προηγούμενα κοινοτικά πλαίσια στήριξης. 
Εάν διαβάσετε τους στόχους και τη συμφωνία της Λισσαβόνας, αν διαβάσετε το 
ολοκληρωμένο μεταρρυθμιστικό σχέδιο του ελληνικού κράτους θα δείτε που 
στοχεύει και τι θα κάνει. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Σκουμπόπουλος: Παραιτούμαι από το δικαίωμα τριτομιλίας γιατί δεν 

διαφωτιστήκαμε καθόλου απ΄ όλα αυτά και καταλάβαμε το εξής καταπληκτικό, ότι 
δηλ. καταφέρατε να μας πείσετε ότι δεν ξέρετε το θέμα. Γι’ αυτό αυτά που σας 
μοίρασα μελετήστε τα, δεν έχουμε χρόνο για να συνεδριάσουμε ξανά για το θέμα 
αυτό αλλά κάντε αυτή την πρόταση και μακάρι να εγκριθεί. 

Δήμαρχος: Ο κ. Σκουμπόπουλος προφανώς βιάζεται για τους δικούς του 
λόγους και θα πω μόνο ότι θεωρούμε καινοτόμα την παραγωγή καινοτομίας. Αυτό 
προφανώς δεν έγινε αντιληπτό, αυτή είναι η πρόταση, προφανώς κάποιοι δεν την 
κατάλαβαν και δεν θα επιμείνουμε. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου, 
όπως την ανέπτυξε ο ίδιος και κατατέθηκε στο Προεδρείο; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. 
Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 16 σύμβουλοι:  
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης, Γ. 
Ορφανίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της Δημάρχου, όπως την 
ανέπτυξε ο κ. Π. Παυλίδης και κατατέθηκε στο Προεδρείο; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. 
Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης, Γ. Ορφανίδης. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 



1.- Το από 25-1-2007 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Δ. Δάσκαλου. 
2.- Την από 21-6-2006 πρόσκληση ενδιαφέροντος της Γενικής Γραμματείας 
Επενδύσεων & Ανάπτυξης του Υπ. Οικονομίας & Οικονομικών για την υποβολή 
Πρότυπων Καινοτόμων Σχεδίων Ανάπτυξης. 
3.- Την ανάγκη υποβολής πρότασης για τον σχεδιασμό, την υλοποίηση και 
παρακολούθηση του Π.Κ.Σ.Α. «Βιομηχανικός Σχεδιασμός & Καινοτόμες Δράσεις 
προς την Ολοκληρωμένη Ανάπτυξη της Ημαθίας (ΒΙ.Σ.Κ.ΟΛ.ΑΝ.)» στο πλαίσιο της 
παραπάνω πρόσκλησης ενδιαφέροντος του Υπ. Οικονομίας & Οικονομικών για τον 
βιομηχανικό εκσυγχρονισμό και τη μεσοπρόθεσμη ενδυνάμωση της οικονομίας, όχι 
μόνο της περιοχής Ημαθίας, αλλά και της ευρύτερης περιοχής της Βόρειας Ελλάδας. 
4.- Τις προτάσεις της Δημάρχου και του δημ. συμβούλου Χ. Σκουμπόπουλου. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 93 Ν. 3463/06 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Εγκρίνει την υποβολή πρότασης, από κοινού (εταιρικό σχήμα), του Δήμου 
Βέροιας, της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ημαθίας, του Δήμου Δοβρά, του 
Αριστοτέλειου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης, της υπό σύσταση Αναπτυξιακής 
Ανώνυμης Εταιρείας του Δήμου Βέροιας, και των εταιρειών CASO AΛΜΜΕ, Α.Σ. 
ΒΕΡΟΙΑΣ-VENUS, EUROFARM A.E., ΒΙΤΡΩ ΕΛΛΑΣ Α.Ε., NOVACERT Ε.Π.Ε. 
& ΒΑΡΒΑΡΕΣΟΣ Α.Ε., για τον σχεδιασμό, την υλοποίηση και παρακολούθηση του 
Πρότυπου Καινοτόμου Σχεδίου Ανάπτυξης, με τίτλο «Βιομηχανικός Σχεδιασμός & 
Καινοτόμες Δράσεις προς την Ολοκληρωμένη Ανάπτυξη της Ημαθίας 
(ΒΙ.Σ.Κ.ΟΛ.ΑΝ.)», στο πλαίσιο της από 21-6-2006 Πρόσκλησης Ενδιαφέροντος της 
Γενικής Γραμματείας Επενδύσεων και Ανάπτυξης του Υπουργείου Οικονομίας & 
Οικονομικών, με στόχο τον βιομηχανικό εκσυγχρονισμό και τη μεσοπρόθεσμη 
ενδυνάμωση της οικονομίας, της περιοχής Ν. Ημαθίας και ειδικότερα για: 

- Τον σχεδιασμό προϊόντων που θα ικανοποιούν τις απαιτήσεις του δυναμικά 
εξελισσόμενου οικονομικού περιβάλλοντος, με έμφαση στην ποιότητα. 

- Την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και την οικονομική ένταση σε τομείς, 
όπως τα αγροτικά προϊόντα, η κλωστοϋφαντουργία, οι κατασκευές, τα έπιπλα, 
τα πλαστικά, η παραγωγή ενέργειας και η τουριστική βιομηχανία. 

- Την ενδυνάμωση της βιομηχανικής παραγωγής με την παραγωγή πρότυπων 
καινοτόμων προϊόντων και υπηρεσιών. 

-  η δημιουργία ενός ακόμη πόλου τουριστικού ενδιαφέροντος στην περιοχή της 
Ημαθίας. 

- Την ενίσχυση της αγροτικής και κτηνοτροφικής παραγωγής της περιοχής.  
Β) Εξουσιοδοτεί τη Δήμαρχο να προβεί σε όλες τις απαιτούμενες ενέργειες 

για τον παραπάνω σκοπό. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  73 / 2007 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Ι. Ακριβόπουλος 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Σακαλής 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Κ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Σ. Κρομμύδας   
 Η.  Σοφιανίδης   
 Β.  Ρίσσου   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  30-1-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 
 

 
 


